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Jelentős önkormányzati épületenergeti-
kai beruházások lezárása zajlik a napokban 
Martfűn. Befejeződött a Városháza homlok-
zatának felújítása, és elkészült a Május 1. úti 
önkormányzati garzonlakások tetőszigetelé-
se is. A két beruházás műszaki átadására 
2020. június 24-én került sor, a tervező, a ki-
vitelező és a Polgármesteri Hivatal Műszaki 
Irodája munkatársainak részvételével.

A garzonlakások tetőszigetelési mun-
kái május közepén kezdődtek. Önkormány-
zati forrásból komplett hőszigetelést, vízszi-
getelést és új ereszcsatornázást kapott az 
épület, nettó 38,4 millió forint értékben. A 
munka előkészítése során hét kivitelezőtől 
kért árajánlatot az önkormányzat – tájékozta-
tott dr. Papp Antal.

A kis lakások további megújulását sikeres 
pályázat is segíti. Az Önkormányzati épüle-
tek energetikai korszerűsítése felhívásra be-
nyújtott pályázat 102.2 millió forint összegű 
támogatásával az épület külső hőszigetelése 
és a külső nyílászárók cseréje is elkezdőd-
het, várhatóan még az idei évben.

A beruházással az épület teljeskörű épü-
letenergetikai felújításon esik át. A pályázat 
műszaki tervei további munkálatként tartal-
mazzák a homlokzat hőszigetelését, a nyí-
lászárók cseréjét műanyag, háromrétegű 
üvegezéssel, kondenzációs gázkazán beé-
pítését lakásonként termosztatikus szele-
pekkel, a folyosói világítás korszerűsítését és 
napelemes rendszer a tetőre telepítését.

A projekt eredményeként világos, barát-
ságos, komfortos, csökkentett energiaigényű 
lakókörnyezet alakul ki a bérelhető önkor-
mányzati garzonlakásokban.

– A 70 éves épület műszaki és energetikai 
elavultsága, viszonylag magas működési 
költsége miatt, a támogatott beruházáson túl, 
az önkormányzat tervei között az elektromos 
hálózat cseréje is szerepel – tudtuk meg 
Martfű polgármesterétől a műszaki átadást 
követően.

A megújuló önkormányzati garzonlaká-
sok fenntartható lakhatási lehetőséget jelent-
hetnek városunk idősebb, de önmaguk ellá-
tásáról gondoskodni képes lakói számára is.

A képviselő-testület 2019 júniusában indí-
totta el a Városháza homlokzatának felújí-
tására vonatkozó közbeszerzési eljárást. A 
beruházásra, a közbeszerzési eljárásban be-
érkezett legkedvezőbb ajánlatnak megfelelő-
en, 61,3 millió Ft + áfa összeget biztosított a 
képviselő-testület.

Az 1996-ban átadott Városháza felújítá-
sára több alkalommal pályázott az önkor-
mányzat, eredménytelenül. 2018-ban szin-
tén saját költségvetésből sikerült megvalósí-
tani a nyílászárók cseréjét, a pince és a folyo-
só nyílászárói egy részének kivételével. Ez a 
munka folytatódott most a homlokzat szige-
telésével.

Kisebb vízszigetelési és burkolási munká-
latok még zajlanak a Városháza épületen, de 
a homlokzatfelújításra vonatkozó beruházás, 
a műszaki átadás tapasztalatai alapján, si-
kerrel lezárult.

Az önkormányzati beruházások to-
vább folytatódnak. A hónap végéig, a Szol-
noki és a Május 1 utak kereszteződésében, 
sor kerül a COOP ABC melletti, kibővített 
parkoló és út műszaki átadására is. A ter-
vezett nettó 18.1 millió forinttal szemben, a 
kivitelezés ténylegesen nettó 10 millió forint-
ba kerül. Az építkezés részeként, a parkoló-
helyek számának növekedése mellett, az át-
haladó forgalom is egyirányúvá válik.

Megújult a Városháza homlokzata és a garzonlakások 
tetőszigetelése

Megkezdődik a szomszédos, Béke út fel-
újítása is, további parkolók és az új szelektív 
hulladékgyűjtő-sziget kialakításával. Dr. 
Papp Antal tájékoztatása szerint, az útberu-
házás előkészítése során három kivitelezőtől 
kért árajánlatot az önkormányzat. Az újabb 
jelentős önkormányzati beruházásra nettó 
50 millió forintot különített el az idei pénzügyi 
tervében a képviselő-testület.

Herbályné Kalmár Irén

Elkezdődött a Béke út burkolatfelújítá-
sa. Ezen az úton korábban nem volt csapa-
dékvíz-elvezetés, így teljesen új rendszert 
építenek ki a szakemberek. A burkolatfelújí-
tással az út szélessége is nő, és 27 új parkoló 

kialakítására is sor kerül az út mindkét ol-
dalán, elsősorban a gyógyszertár és a böl-
csőde közelében.

Az önkormányzati beruházás várható 
összköltsége nettó 32 millió forint.

2020.06.24.
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A márciusban elrendelt és júniusban visz-

szavont, országos veszélyhelyzetet követő-

en, 2020. július 16-án, csütörtökön tartotta el-

ső ülését Martfű Város Önkormányzatának 

Képviselő-testülete. A veszélyhelyzet ideje 

alatt a települési önkormányzat képviselő-

testületének feladat- és hatáskörét a polgár-

mester gyakorolta.

Martfűn a bűnügyi fertőzöttség jóval az or-

szágos átlag alatt maradt 2019-ben is, a vá-

ros továbbra sem tartozik a bűnügyileg fertő-

zött települések közé.

A képviselő-testület rendkívüli ülésén el-

sőként a település közbiztonsági helyzetéről 

és a Martfűi Polgárőr Egyesület tevékenysé-

géről készült tájékoztatót fogadták el a képvi-

selők.

A Szolnoki Hivatásos Tűzoltó Parancs-

nokság tevékenységét és a Tiszaföldvári Ön-

kormányzati Tűzoltó Parancsnokság váro-

sunkban végzett 2019. évi munkáját is pozití-

van értékelte a képviselő-testület.

Az önkormányzat öt évre szóló kulturális 

stratégiájának elfogadására is ekkor került 

sor, amelynek megvalósításában továbbra is 

kiemelt szerep hárul a város az elmúlt évek-

ben megújult közművelődési intézményére 

és az ott dolgozó, elhivatott munkatársakra.

Elfogadta a képviselő-testület az önkor-
mányzat 2019. évi költségvetésének végre-
hajtásáról készült beszámolót, amelynek je-

A veszélyhelyzetet követően megtartotta első ülését a 
képviselő-testület

lentős pénzügyi maradványa további önkor-
mányzati beruházások alapjául szolgál.

Tájékozódtak a képviselők a Polgármes-
teri Hivatal sokoldalú, a változó jogszabá-
lyoknak folyamatosan nagy körültekintéssel 
megfelelő tevékenységéről, valamint az ön-
kormányzat és intézményei belső ellenőrzési 
folyamatairól.

Sor került az önkormányzat 2020. évi 
pénzügyi tervének és a képviselő-testület 
munkatervének aktuális módosításaira is.

Döntött a testület a nyári szünidei 
gyermekfelügyelet biztosításáról, intézményi 
alapdokumentumok módosításáról, valamint 
az önkormányzati feladatellátást szolgáló fej-
lesztésekre vonatkozó pályázat benyújtásá-
hoz szükséges önerő biztosításáról.

Közbeszerzést ír ki az önkormányzat a 
Garzonház komplex épületenergetikai felújí-
tására és az idősellátás nappali alapszolgál-
tatásainak fejlesztésére irányuló beruházás-
ra.

Elfogadta a testület a civilszervezetek 
2020. évi támogatására vonatkozó szakbi-
zottsági javaslatot és a lejárt határidejű hatá-
rozatok végrehajtásáról, valamint a veszély-
helyzet idején hozott polgármesteri dönté-
sekről szóló tájékoztatókat.

A folytatásban, már zárt ajtók mögött, kö-
zelgő állami ünnepünk alkalmából, önkor-
mányzati elismerések odaítéléséről is dön-
tött a képviselő-testület a veszélyhelyzet utá-
ni, első ülésén.

Herbályné Kalmár Irén

Két, egyenként 498 kV napelem kiserőmű 
építését kezdte meg az AGE Solar Second 
Kft. és az AGE Solar M Kft. Martfűn, a közel 
tíz éve újrahasznosításra alkalmassá tett, ko-
rábbi hulladéklerakó területén.  A két kft. tu-
lajdonosa a siófoki székhelyű Vabeko Solar 
PV Fővállalkozó Kft.

2A rekultivált hulladéklerakó 6 ha 4836 m -
es területe megosztásra került, a 7 db új hely-
rajzi számú területből kettő területen (090/6 
és 090/7 hrsz., a teljes hulladék rekultivált te-
rület középső részei) épül jelenleg naperő-
mű. Ezt a területet, a környezetvédelmi sza-
bályok miatt, gyakorlatilag semmi másra nem 
lehet hasznosítani. A napelempark kijelölése 
Martfű város új rendezési tervében és telepü-
lésfejlesztési koncepciójában is szerepel, a 
területek hosszútávú bérbeadásából jelentős 
bevételre tesz szert az önkormányzat.

Az érintett, két helyrajzi számon nyilván-
tartott, önkormányzati tulajdonban lévő terü-
let korábban a Tisza Cipőgyár veszélyes hul-
ladéka, főleg krómcserzett bőr és bélés-
anyag fémhordókban történő, átmeneti táro-
lására szolgált.

A várostól 1 km-re található telepen 2001 
januárjától szűnt meg a hulladékbeszállítás. 
A volt szilárdhulladék-lerakó rekultivációs 
munkái, több település szilárdhulladék-lera-
kóinak térségi szintű rekultivációs programja 

Napelempark a rekultivált hulladéklerakó területén
keretében, 2013-ban valósult meg. A környe-
zetszennyezés, a környezeti terhelés mér-
séklését, lehetőségek szerinti megszünteté-
sét célzó európai uniós támogatásnak kö-
szönhetően, ekkor került sor térségünkben a 
korábban használatba vett regionális hulla-
déklerakók megépülését követően bezárt, 
helyi szeméttelepek végleges lezárására.

A napelem kiserőművek beruházási mun-
kálatai Martfűn 2020. május 18-án kezdődtek 
és várhatóan 2020. szeptember 30-án feje-
ződnek be – tájékoztatta az önkormányzatot 
a kivitelezést végző kft. felelős műszaki veze-
tője.

Herbályné Kalmár Irén



ÖNKORMÁNYZAT

4

A jelentős megtakarítás a mostani, nem várt helyzetet 
is áthidalhatóvá teszi

Elfogadta a képviselő-testület az önkor-
mányzat 2019. évi költségvetésének végre-
hajtásáról szóló beszámolót a veszélyhely-
zetet követő első ülésén, 2020. július 16-án. 
Az előző évi költségvetés pénzügyi marad-
ványa további önkormányzati beruházások 
alapja lehet.

– A 2019. évi költségvetés, az önkor-
mányzat által ellátandó feladatok pénzügyi 
hátterének biztosítása, az intézményeink 
biztonságos, zavartalan működési feltételei-
nek megteremtése is szigorú gazdálkodást 
követelt meg. Az év közben belépő új felada-
tokat, az előző évi takarékos gazdálkodás-
nak köszönhetően, jól tudtuk kezelni – olvas-
hattuk dr. Papp Antal összegzésében.

A beszámoló alapján a rendelkezésre álló 
források jelentősebb hányadát a működési 
kiadások fedezetére használta fel az önkor-
mányzat. A működési kiadásokon belül a 
személyi kiadások növekedtek, a kötelező 
béremelésekkel és a köztisztviselői illet-
ményalap önkormányzati emelésével.

Az önkormányzatoktól a pénzbeli szociá-
lis ellátások támogatását elvonták, pályázati 
úton lehet ehhez a forráshoz jutni, de Martfű 
önkormányzata, a magas települési adóerő-
képesség miatt nem pályázhat, saját keretből 
kellett ezt finanszíroznia. A felhalmozási ki-
adásokra, fejlesztésekre, beruházásokra ter-
vezett összeg egy részét az előző időszakról 
áthúzódó feladatok befejezésére, valamint 
az erre az évre meghatározott feladatok el-
végzésére fordították.

A helyi önkormányzatok általános műkö-
désének támogatására, az adóerőképesség 
számítása után az állami elvonás 147,9 mil-
lió Ft volt. A megemelkedett egy főre jutó ipar-
űzési adó összeg miatt további 21,8 millió Ft 
befizetésére kötelezték az önkormányzatot, 
szolidaritási hozzájárulás címen.

Az önkormányzat bevételi előirányzata, 
2.151 millió Ft módosított előirányzat mellett, 
2.468 millió Ft-ban valósult meg, a tervezett-
nél magasabb iparűzési adóbevétellel. 2019 
decemberében további 190 millió Ft iparűzé-
si adó előleg érkezett az önkormányzat 
számlájára, amiről, a vírusvédekezés miatt 
módosított határidőt követően, 2020 szep-
temberében lesz megállapítható, hogy a fel-

töltésből túlfizetés, vagy tényleges bevétel 
képződik.

Az önkormányzat 2019-ben is sokrétű fel-
halmozási - beruházási, felújítási - feladatot 
végzett. A pályázatok megvalósítása terén 
azonban pénzügyi nehézségekkel is számol-
ni kellett. A felújítások során felmerült, előre 
nem látható elvégzendő feladatok, a pályá-
zatok beadási ideje és a kivitelezés közötti 
hosszú idő, valamint az építőiparban nem 
várt magas infláció következtében, jelentős 
önkormányzati önerő összegekkel volt biz-
tosítható a tervezett feladatok megvalósítá-
sa.

A felhalmozási feladatok az eredeti elő-
irányzathoz viszonyítva 63,5%-ban, a módo-
sított előirányzathoz képest 59,78%-ban tel-
jesültek 2019-ben.

A legfontosabb és legnagyobb összegű 
beruházások 2019-ben is pályázatokhoz 
kapcsolódtak.

Az intézményekben is sikerült a legfonto-
sabb felhalmozási feladatokat megvalósíta-
ni. Az el nem végzett, valamint a folyamatban 
lévő beruházásokat, felújításokat 2020-ban 
folytatja tovább az önkormányzat, a tervezet-
tek szerint.

A 2019-es évet is jelentős, 982,5 millió 
forint pénzmaradvánnyal zárta az önkor-
mányzat, a tervezettnél magasabb iparűzési 
adóbevétellel.

Fontos és komoly eredménynek tartja a 
2019-re tervezett költségek 75%-os teljesíté-
si arányát a Pénzügyi, Ügyrendi és Városfej-
lesztési Bizottság. – A kiadási oldalon nagyon 
takarékos gazdálkodás képe mutatkozik, ami 
azt mutatja, hogy meg volt húzva a nadrág-
szíj – fogalmazott Vass Éva. A pénzügyi 
szakbizottság vezetője szerint az előző évi, 
szabad felhasználású maradvány, ami 962 
millió forint, csodálatos lehetőséget biztosí-
tott a 2020-as tervezéshez, illetve a mostani, 
nem várt helyzetet is áthidalhatóvá tette. Óri-
ási lehetőség, hogy ekkora összeggel tud az 
önkormányzat saját hatáskörben gazdálkod-
ni.

– Közel 2,5 milliárdos költségvetésről 
beszélünk, amely hat év alatt csaknem a 
duplájára nőtt, komoly tartalékkal, miköz-
ben az önkormányzat vagyona is meg-

duplázódott. Bízom benne, hogy ezt a fejlő-
dést nem törik meg a vírus és a jelentős elvo-
nások sem! – hangsúlyozta a képviselő-tes-
tületi ülésen dr. Papp Antal. – Az önkormány-
zat folyamatosan azon dolgozik, hogy a mű-
ködési kiadások csökkenjenek – tette hozzá 
a polgármester, példaként említve a Művelő-
dési Központ energetikai felújításaiból eredő 
megtakarítást. Gázfogyasztás ennél az in-
tézménynél harmadik éve nincs, a fűtésre 
használt melegvíz költsége a felére, a villa-
mosenergia felhasználás pedig harmadával 
csökkent – tájékoztatott a városvezető, emlé-
keztetve, hogy az önkormányzatok piaci 
áron vásárolják az áramot.

A 2019-es évet mindenképpen sikeres-
nek mondhatjuk. Jelentős önkormányzati 
beruházások zajlottak, amelyek egy része az 
idei évben is folytatódik – utalt az óvodabőví-
tésre, az óvodai sportlétesítmény kialakítá-
sára, a Polgármesteri Hivatal nyílászáróinak 
cseréjére, az iskolakonyha felújítására, a te-
mető beruházásokra, a parkolóépítésekre és 
a garzon tető- és vízszigetelésére dr. Papp 
Antal. Két újabb nyertes pályázatról is tájé-
koztatott, amelyek közül az egyik a garzonla-
kások további energetikai felújítására, a má-
sik pedig a szociális alapellátás és kiszolgáló 
helyiségei felújítására, bővítésére irányul. – 
Ez utóbbi még sajnos nem az idősek ottho-
na, pedig sokan ezt hiszik! – figyelmeztetett a 
polgármester, hozzátéve, hogy részenként, 
további pályázatokkal és együttműködések-
kel próbálják a bentlakásos idősek otthonát 
létrehozni.

Ezen az ülésen került sor a képviselő-tes-
tület idei munkatervének, valamint az önkor-
mányzat 2020. évi költségvetésének meg-
állapításáról szóló önkormányzati rendelet 
módosítására is, átvezetve a pénzügyi ter-
ven az időközben aktuálissá váló, pénzmoz-
gással járó gazdasági eseményeket.

– Martfűn még mindig messze jobb a 
helyzet és a körülmények, mint sok más tele-
pülésen – értékelte az önkormányzat várha-
tóan a jövőben egyre szűkülő gazdasági le-
hetőségeit városunk polgármestere a pénz-
ügyi gazdálkodásra vonatkozó előterjeszté-
sek tárgyalása során.

Herbályné Kalmár Irén

Egyéb nonprofit 
szervezetek támogatása

Az Önkormányzat 2020. évi egyéb non-
profit szervezetek támogatási keretössze-
ge 1.550 ezer Ft. Ebből az összegből a Ró-
mai Katolikus Plébánia Tiszaföldvár 400 ezer 
Ft, a Martfűi Református Egyházközösség 
400 ezer Ft, a Martfűi Polgárőr Egyesület 350 
ezer Ft, a Magyar Máltai Szeretetszolgálat 
Észak-alföldi Régió 300 ezer Ft önkormány-
zati támogatással számolhatott az idei év-
ben, a fel nem osztott keret 100 ezer Ft.



ÖNKORMÁNYZAT

5

Sporttámogatások
A Képviselő-testület február végén döntött 

az eredeti költségvetésben meghatározott, 
2020. évi sporttámogatási keret felosztásá-
ról. A tömeges megbetegedést okozó hu-
mánjárvány megelőzése, illetve következ-
ményeinek elhárítása érdekében Martfű Vá-
ros Polgármestere április 15-i határozatában 
a 2020. évi sporttámogatások 80%-kal tör-
ténő csökkentését rendelte el.

Ennek megfelelően az önkormányzat idei 
sporttámogatási kerete 2.718 ezer Ft-ra mó-
dosult. A Martfűi Labdarúgó Sportegyesület 
730 ezer Ft, a Martfűi Férfi Kézilabda Egye-

sület 163 ezer Ft, a Martfűi Városi Sportegye-
sület 471 ezer Ft, a Victory Martfűi Kyokushin 
Karate Klub 442 ezer Ft, a Martfűi Úszó és 
Triatlon Klub 624 ezer Ft, a Martfűi József At-
tila Általános Iskola DSE pedig 288 ezer Ft 
önkormányzati támogatással gazdálkodhat.

A sporttámogatások csökkentése során 
felszabaduló 10.9 milliós összeggel az ön-
kormányzat a 2020. évi költségvetésében a 
veszélyhelyzet kiadásainak finanszírozá-
sára céltartalékot hozott létre. A sporttámo-
gatási keret 410 ezer Ft-os fennmaradó ösz-
szege továbbra is az idei költségvetés általá-
nos tartalékkeretét növeli.

Nincs egy hónapja, hogy alapítványunkat megkereste a Dan-Ton 
Művészeti Közhasznú Egyesület a jótékonysági bál ötletével, amely 
valóban szinte derült égből ért villámként hatott. Sülyi Károly, az 
egyesület elnöke ebben az évben ünnepli pályafutásának 30. 
évfordulóját, s mint mondotta „elvégre az összefogás éve van!”. Az 
elgondolás részünkről szimpatikus, s egyben megtisztelő.

Az emberek jó néhány hónapig nem vehettek részt kulturális 
programon, s most is a megszorításokat tiszteletben tartva kezdtük el 
a szervezést. A sokféle ötletből végül is teljesen letisztult tervvel a 
zsebünkben kerestük fel közösen dr. Papp Antal polgármester urat és 
Szász Éva jegyzőasszonyt. Támogatásuknak és Asztalosné Kocsis 
Enikő nyitottságának köszönhetően, a teljes Művelődési Központot 
kedvező feltételekkel igénybe vehetjük a rendezvényre. Polgármester 
úr a védnöki tisztségre történő felkérésünket is elfogadta.

Terveink szerint a színházteremben tartjuk a megnyitó kulturális 
programot. A tánchoz az épület két szintjén, két zenei stílust 
biztosítunk, több fellépővel.

Nem mehetünk el szó nélkül a cél mellett! A Dan-Ton egyesület a 
jótékonysági bál nettó bevételét felajánlja Margit Idősek Otthona 
alapítványunknak, az idősek ellátásához szükséges egészség-
ügyi eszközök, jelzőrendszer beszerzésére.

Ehhez a nemes gesztushoz kérjük a támogatásukat, felaján-
lásukat a 06/70 382-4888 és a 06/70 604-8983 telefonszámon. A 
belépő- és támogatójegyek az alábbi hirdetésben olvashatók.

Mutassuk meg, hogy az Összefogás évében mi is össze-
fogunk!

Sagátné Fülöp Anikó
kuratóriumi elnök

Derült égből jótékonyság…

SÜLYI KÁROLY
nótaénekes

pályafutásának 30. évfordulója alkalmából

JÓTÉKONYSÁGI BÁLT
szervez a Dan-Ton Művészeti Közhasznú Egyesület,

2020. szeptember 26-án,
a Martfű Városi Művelődési Központban.

A rendezvény nettó összbevételét felajánlják a

Margit Idősek Otthona Alapítvány számára,
a tervezett bentlakásos idősek otthona egészségügyi 

felszerelésének, jelzőrendszerének támogatására.

A rendezvény védnöke: Dr. Papp Antal polgármester.

Belépőjegyek ára: 3.500 Ft
(kultúrműsor, vacsora, 1 tombolajegy)

Támogató jegyek: 1000, 2000, 5000 Ft értékben.

A jegyeket az alábbi helyszíneken, elérhetőségen
vásárolhatják meg: 

Martfű Gyógyászati Bolt, Martfű, Szolnoki út 96.
Ropogós pékség, Martfű, Május 1 út

Művelődési Központ, Martfű, Mártírok útja 1.
Dan-Ton MK Egyesület Tel.:70/6048983 

Kérjük, felajánlásukkal segítsék e nemes célt,
hogy az idős emberek életük alkonyán is emberhez méltó 
környezetben, szakszerű ellátás mellett élhessék meg a 

mindennapokat! 

Az önkormányzat a Mártírok úti volt is-
kolaépület az idősek ellátását szolgáló terei-
nek és funkcióinak bővítésére, az ellátás in-
frastrukturális feltételeinek javítására nyert 
pályázatot. A fejlesztéssel a volt iskolaépü-
let földszintjén vonnak be újabb helyisége-
ket, elsősorban az idősek nappali szociális 
ellátásába, amelyek szükségesek lesznek 
majd az idősotthon működtetéséhez is. Az 
idősek ellátását szolgáló terek és funkciók 
önkormányzati bővítése és a bentlakásos 
idősotthon létrehozása azonban két külön 
dolog.

A martfűi bentlakásos idősek otthona ki-
alakítása az önkormányzat egyik nagyon 
fontos célja. Ha a teljes épület átalakítása 
megtörténik – pályázati, önkormányzati vagy 
egyéb külső forrásból –, és már működési 
engedéllyel is rendelkezik az önkormányza-
tunk, akkor lehet mód arra, hogy a bentlaká-
sos idősotthon üzemeltetésére az ezzel a 
céllal létrejött szervezet vállalkozzon. A teljes 
átalakítást követően az épület egésze az idő-
sek szolgálatában állhat, a földszinti rész el-
sősorban, de nem kizárólagosan nappali el-
látás céljaira, az épület emeleti területén 
pedig lehetne az idősek bentlakásos része, 
az idősotthon.

Mint ahogyan arról korábban beszámol-
tunk, a Mártírok úti volt iskolaépület az idő-
sek ellátását szolgáló tereinek és funkcióinak 
bővítésére, az ellátás infrastrukturális feltéte-

leinek javítására, a Terület- és Településfej-
lesztési Operatív Program keretében, 178 
millió forint pályázati forrást nyert az önkor-
mányzat.

Martfű Város Önkormányzata a szociális 
ellátórendszerben a szociális alapszolgálta-
tás megszervezésével és települési támoga-
tás nyújtásával vesz részt. A szociális alap-
szolgáltatás feladatait a Szolnoki Kistérség 
Többcélú Társulása útján biztosítja, martfűi 
telephellyel. A Mártírok úti, volt iskolaépület-
ben működik az idősek klubja és itt található 
a házi segítségnyújtást igénybe vevők szá-
mára nyitva álló helyiség is.

Állami finanszírozással évek óta nem 
építhető idősotthon, és önálló építkezés ese-
tében sem kapható állami finanszírozás a 
működtetésére. Az épület jogszabályok-
nak megfelelő átalakítását követően, a 
Szolnoki Kistérség Többcélú Társulás tagja-
ként, az önkormányzat igényelhet idősotthon 
működtetésére, fenntartására állami finan-
szírozást – tájékoztatott dr. Papp Antal. Vá-
rosunk polgármestere szerint csak ezek után 
nyílhat arra lehetőség, hogy az önkormány-
zat együttműködjön a Margit Idősek Otthona 
Alapítvánnyal a bentlakásos idősotthon üze-
meltetése terén, de, hogy pontosan milyen 
feltételekkel, az még nem teljesen kidolgo-
zott.

Az önkormányzat elég régóta dolgozik az 
idősek otthona létrehozásán. A jelenlegi pá-

Az önkormányzat is dolgozik az idősek otthona
létrehozásán

lyázati támogatásból megvalósuló önkor-
mányzati beruházások, önkormányzati és 
alapítványi üzemeltetés esetén egyaránt ko-
moly előrelépést jelentenek a leendő idősek 
otthona működésében.

A Mártírok úti volt iskolaépület az idősek 
ellátását szolgáló tereinek és funkcióinak 
bővítésére, az ellátás infrastrukturális feltéte-
leinek javítására irányuló, sikeres önkor-
mányzati pályázatról az áprilisi magazinban 
olvashattak, az alapítványi bentlakásos idős-
otthon létrehozásának terveiről pedig a máju-
si lapszámban adtunk hírt.

Az ezekben leírtakat ismételten megerő-
sítve: az épület földszintjén az idősek ellátá-
sát szolgáló terek és funkciók pályázati támo-
gatással megvalósuló önkormányzati bővíté-
se rövidesen elkezdődhet, az emeleti részek-
re tervezett, leendő bentlakásos idősotthon 
kialakításához azonban még további beruhá-
zásokra lesz szükség.

Herbályné Kalmár Irén

IV. Martfűi Veterán Jármű 
Találkozó  2020.09.19. szombat

Gyülekező: 10.00, Mártírok út 1. parkoló

Csoportos cipőgyárlátogatások

15.00: Felvonulás Martfű - Tiszaföldvár - 
Martfű útvonalon

16.00: Autós ügyességi bemutatók

Kísérőprogramok
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Az elmúlt tíz év legkedvezőbb bűnügyi adatai a rendőrségi 
beszámolóban 

 MEGNÖVEKEDETT FORGALOM, TÖBB KÖZLEKEDÉSI BALESET

Martfű városban a regisztrált bűncselek-
mények számát sikerült tovább csökkenteni. 
A közterületen elkövetett és a kiemelten ke-
zelt ügyek esetében is ismételt javulás követ-
kezett be. A bűnügyi fertőzöttség jóval az or-
szágos átlag alatt maradt 2019-ben is, a vá-
ros továbbra sem tartozik a bűnügyileg fertő-
zött települések közé.

A Martfű közbiztonsági helyzetéről és 
a Martfűi Polgárőr Egyesület tevékenysé-
géről készült tájékoztatót a 2020. július 16-i, 
rendkívüli ülésén értékelte Martfű Város Ön-
kormányzatának Képviselő-testülete.

A Szolnoki Rendőrkapitányság - és ezen 
belül a Martfűi Rendőrőrs a bűnüldözési, ren-
dészeti, igazgatásrendészeti és bűnmegelő-
zési feladatait az értékelt időszakban az ön-
kormányzatok, a társszervek és hatóságok 
valamint a civil együttműködők támogatása 
mellett, eredményesen teljesítette, a maga-
sabb szintű és minőségű közbiztonság meg-
teremtése érdekében.

A Rendőrkapitányság és a Martfűi Ren-
dőrőrs szakmai vezetése és személyi állo-
mánya mindent megtett annak érdekében, 
hogy az előző év eredményeit szinten tartsa, 
vagy javítson azon, munkáját a fegyelmezett, 
törvényes és szakszerű, segítő jellegű szol-
gálatellátás jellemezte.

Martfű város bűnügyi-közbiztonsági hely-
zete 2019-ben kiegyensúlyozott, folyamato-
san javuló és szélsőségektől mentes volt.

A Szolnoki Rendőrkapitányság Köz-
rendvédelmi Osztály, Martfűi Rendőrőrs 
Martfű város közbiztonsági helyzetéről, a 
közbiztonság érdekében tett intézkedésekről 
és az azzal kapcsolatos feladatokról készült 
beszámolója alapján:

A Martfűi Rendőrőrs a Szolnoki Rendőr-
kapitányság Közrendvédelmi Osztály alosz-
tály jogállású rendőrőrseként végzi meghatá-
rozott feladatait az illetékességi területén, 
Martfűn és Rákócziújfaluban, Halász Csaba 
r. főhadnagy, mb. őrsparancsnok vezetésé-
vel.

A korábbi évekhez hasonlóan célul tűzték 
ki a területükön elkövetett bűncselekmé-
nyek és ezen belül a kiemelten kezelt 
ügyek számának további csökkentését, 
melyet sikerült elérni. Eljártak az állampolgá-
rok szubjektív biztonságérzetét befolyásoló 
jogsértések esetében, felderítési tevékeny-
ségük során felhasználták a településeken a 
közterületi térfigyelő rendszerek adta lehe-
tőségeket. Az erők és eszközök összehan-
golt alkalmazásával tovább erősítették a pol-
gárőr egyesülettel valamint az egyes rendé-
szeti feladatokat ellátó szervezetekkel és 
személyekkel történő hatékony együttműkö-
dést, a települések és külterületek közbizton-
sága érdekében.

Stratégiai célként kezelték az önkormány-
zatok, a lakosság, az együttműködő és társ-

szervek, valamint a rendőrség kapcsolat-
rendszerének fejlesztését, az együttműkö-
dés hatékonyságának növelését. Munkájuk 
eredményes elvégzését nagyban segítették 
az önkormányzati támogatások és együtt-
működéseik hatékonysága.

Martfűn 2019-ben 38 bűncselekményt 
regisztráltak a rendőri eljárásokban az Egy-
séges Nyomozó Hatósági és Ügyészségi 
Bűnügyi Statisztikai Rendszer adatai alap-
ján. A településen az elmúlt tíz év legkisebb 
értékét sikerült elérniük 2019-ben.

A közterületen elkövetett bűncselekmé-
nyek (18) és a kiemelten kezelt bűncselek-
mények (18) száma is tovább csökkent a te-
lepülésen az előző évekhez viszonyítva.

A testi sértések száma megegyezik az 
előző évivel (2), 2019-ben azonban egy sú-
lyos testi sértés is történt. A garázdaságok 
száma (2) viszont jóval alacsonyabban ala-
kult a korábbi évek adatainál.

A garázdaságok elsődleges oka továbbra 
is az alkoholos befolyásoltság. E bűncselek-
mények visszaszorítása érdekében a frek-
ventált időszakokban nyitva tartó szórakozó-
helyeket, vendéglátóhelyeket és környezetü-
ket rendszeresen ellenőrzik.

A kiemelten kezelt bűncselekmények 
közül emberölést, önbíráskodást, kiskorú ve-
szélyeztetését, kifosztást, orgazdaságot, jár-
mű önkényes elvételét és kábítószerrel kap-
csolatos bűncselekményt nem regisztráltak a 
településen 2019-ben. Erőszakos bűncse-
lekmény, rablás, zsarolás sem történt az el-
múlt évben.

A lopások száma kis mértékben emelke-
dett (12). A lopásokon belül 1 lakásbetörést 
regisztráltak. Az előző évekhez hasonlóan 
főként alkalmi jellegű lopások elkövetése mi-
att indítottak büntetőeljárásokat. A városban 
személygépkocsi lopás illetve zárt gépjármű-
feltörés sem történt.

A beszámoló szerint értékeink megóvá-
sa érdekében továbbra sem teszünk meg 
mindent, figyelmetlenek, óvatlanok va-
gyunk, és elmulasztjuk a szükséges bizton-
sági intézkedések megtételét, amit az elkö-
vetők kihasználnak.

A kiemelten kezelt bűncselekmények kö-
rében rongálást 2 esetben követtek el Mart-
fűn.

A beszámoló a bűnüldöző munkára vo-
natkozó része alapján: a Martfűi Rendőrőr-
sön bűnügyi ügyfeldolgozó tevékenység 
nem folyik. A rendőrőrsön ügyeleti szolgálat 
nincs, így a panaszosokkal és ügyfelekkel a 
napi szolgálat során az őrsparancsnok, a jár-
őrök vagy a körzeti megbízottak foglalkoz-
nak.

Folyamatosan elemzik a bekövetkezett 
bűncselekményeket, az elkövetési módsze-
reket, területi megoszlásukat, az estleges so-
rozat jelleget. Ellenőrzik az elkövetőként szá-
mításba vehető személyeket.

A közterületen szolgálatot ellátó állomány 
tájékoztatást kap azokról az elkövetőkről, 
akik ellen büntetőeljárás van folyamatban, a 
potenciális elkövetőkről, és napra készek a 
megtörtént bűncselekmények vonatkozásá-
ban.

A rendőrkapitányság nyomozási ered-
ményességi mutatója 52,5%-os, ezen be-
lül a közterületen elkövetett bűncselekmé-
nyek esetében 66,8%-os, a kiemelten kezelt 
bűncselekmények terén 38%-os volt 2019-
ben. A rendőrkapitányságon kiemelten keze-
lik a bíróság elé állítás lehetőségét, és a jogi 
feltételek fennállása esetén hatóságuk min-
den esetben él a bűnügyi őrizetbe vétel lehe-
tőségével is.

Martfű város területén elkövetett tulajdon 
elleni szabálysértés miatt 2019-ben 22 ügy-
ben indult előkészítő eljárás. A legtöbb felje-
lentés (10) egyéb tulajdon elleni szabály-
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sértés elkövetése miatt keletkezett, emellett 
1 bolti lopás, 11 egyéb lopás, 4 járművezetés 
eltiltás hatálya alatt és 3 magánlaksértés tör-
tént a településen.

A város illetékességi területén 2019-ben 
13 személyi sérüléses kimenetelű közle-
kedési baleset következett be (2018-ban 8). 
A balesetekben 5 fő könnyen, 7 fő súlyosan 
sérült és 1 halálos kimenetellel végződött. 
Anyagi káros baleset 7 történt. A főbb érintett 
útvonalak a 442-es számú főközlekedési út, 
a 4633. számú út, valamint a Szolnoki út és a 
Földvári út.

A közlekedési baleseteket elsősorban az 
elsőbbség meg nem adása, a kanyarodási 
szabályok figyelmen kívül hagyása, a sebes-
ség helytelen megválasztása, a figyelmetlen, 
gondatlan vezetés, az előzési szabályok 
megsértése valamint az úttesten történő sza-
bálytalan áthaladás okozta.

Folyamatosan végrehajtották a közleke-
désbiztonsági helyzet javításával összefüg-
gő rendőri feladatok végrehajtására kiadott 
országos és megyei szintű komplex közleke-
dési feladattervben foglaltakat.

2019-ben a rendőrkapitányság közleke-
désrendészeti állománya napi szinten, rend-
szeresen üzemeltette a sebességellenőrző 
készüléket, valamint - a finn módszer szerinti 
közlekedési ellenőrzési formával - nagyszá-
mú ittasság ellenőrzést hajtottak végre.

A Martfűi Rendőrőrs területén a közleke-
désbiztonsági helyzet javítása érdekében 
napi szinten sor kerül közlekedésrendészeti 
célú ellenőrzésre. A közúti ellenőrzések so-
rán a balesetek által érintett útszakaszokon - 
megelőzési céllal - fokozottabb rendőri jelen-
létet biztosítottak.

A rendőrkapitányság illetékességi területe 
az illegális migráció és az ahhoz kapcsoló-
dó jogellenes cselekmények szempontjából 
továbbra sem tekinthető fertőzöttnek. Az el-
múlt évben a megyei ideiglenes csapatszol-
gálati századba beosztott állományt egy al-
kalommal rendelték át Csongrád megyébe 
határvédelmi feladatok végrehajtására.

A város illetékességi területén 2019-ben 
is biztosítva volt a rendőri jelenlét, amely gép-
kocsival, illetve gyalogosan is megvalósult a 
területen. Ha szükségessé vált, akkor a Mart-
fűi Rendőrőrs állományán kívül a Közrendvé-
delmi Osztály járőrei is láttak el szolgálatot 
Martfűn.

Az elmúlt évben a közterületi szolgálat-
ra vezényelt állomány létszáma és a köz-
területen eltöltött órák száma is csökkent. 
A beszámoló szerint a szolgálat hatékony 
szervezésével sikerült fenntartani az állam-
polgárok szubjektív biztonságérzetét, a tele-
pülés rendőri lefedettsége biztosított volt.

A rendőrkapitányság reagálóképessége 
jó szinten alakult 2019-ben is, a rendőri jelen-
lét lehetőséget biztosít arra, hogy az őrsök 
működési területén kb. 10, míg a vidéki kör-
zeti megbízott területeken kb. 15 perc az első 
rendőr helyszínre érkezésének ideje a beje-
lentéstől számítva.

A rendőrség 2019-ben Martfűn is végre-

hajtott közbiztonságot javító programokat. Az 

időskorúak sérelmére elkövetett vagyon elle-

ni bűncselekmények megelőzése érdekében 

a körzeti megbízottakból létrehozott áldozat-

védelmi csoport működött.

Folytatták a szórakozóhely ellenőrzése-

ket és a korábbi évek tapasztalatai alapján si-

keres ifjúságvédelmi járőrszolgálatot, a pol-

gárőrség és az oktatási intézmények ifjúság-

védelmi munkatársaival közösen, amely a te-

lepülés szórakozóhelyein, valamint az intéz-

mények környezetében történő, visszatérő 

ellenőrzéseket jelentette.

A szolgálatot teljesítő egyenruhás állo-

mány vonatkozásában a szándékos bűn-

cselekmény elkövetésén tetten ért sze-

mélyek elfogása fontos tevékenység, 2019-

ben 6 főt sikerült elfogni.

A rendőrőrs illetékességi területe körzeti 

megbízotti körzetekkel lefedett, a körzeti 

megbízotti státuszok teljesen feltöltöttek, 

összesen 3 fő teljesít szolgálatot, 2 fő Mart-

fűn, 1 fő pedig Rákócziújfaluban.

A körzeti megbízottak bűnügyi ügyfeldol-

gozást már nem végeznek, ennek köszönhe-

tően a közterületen több időt tudtak eltölteni, 

a lakossággal való kapcsolattartás - a vissza-

jelzések alapján - javult, valamint csökkent 

az elkövetett jogsértések száma. Széleskörű 

szakmai, hely- és személyi ismereteikkel ha-

tékonyan járulnak hozzá a bűnüldözői mun-

ka eredményességéhez.

A bűn- és baleset-megelőzés terén 

2019-ben is folytatódott a „Házhoz me-

gyünk”, a „BikeSafe” és az „Autómentes nap” 

programok végrehajtása, a rendőrőrs támo-

gatásával és a helyi kezdeményezésű ren-

dezvényeken való aktív részvételével.

Tovább folytatták az „iskola rendőre" 

programot, amely nagymértékben segítette a 

rendőrség gyermekek védelmére irányuló át-

fogó bűn- és baleset-megelőzési tevékeny-

ségét.

A beszámoló szerint a város önkormány-

zatának támogatása is hozzájárult a rendőr-

őrs eredményes működéséhez. Jelzéseik, 

információik segítenek a mindennapos mun-

kavégzésben, a szolgálatok szervezésében.

Az együttműködő szervezetek közül a do-

kumentum kiemeli a Martfűi Polgárőr Egye-

sületet, amellyel napi munkakapcsolatban 

állnak. Sikeres az együttműködés a kiemelt 

események, rendezvények biztosításában, a 

közös szolgálatok ellátása során. Jó kapcso-

latban állnak a településen szolgálatot telje-

sítő közterület-felügyelővel, a családsegítő 

szolgálattal, a gyámhivatallal és az iskolákkal 

is.

2020. március 1-jétől a rendőrség általá-

nos szabálysértési hatósággá vált, az új 

feladatok törvényes, szakszerű és gördülé-

keny végrehajtására is felhívta a figyelmet a 

város közbiztonsági helyzetéről, a közbizton-

ság érdekében tett intézkedésekről és fela-

datokról készült, 2019. évi beszámoló.

– Az elmúlt tíz év legkedvezőbb adatai je-
lentek meg a bűnügyi helyzetről készült be-
számolóban. A közbiztonság Martfűn ki-
egyensúlyozott és folyamatosan javul – hall-
hattuk a Pénzügyi, Ügyrendi és Városfejlesz-
tési Bizottság vezetője, Vass Éva összegzé-
sében. – Ezekben a mutatókban a térfigyelő 
kamerák több lépcsőben megvalósult önkor-
mányzati fejlesztésének a hatása is érződik – 
emelte ki a képviselő.

A pénzügyi, az Egészségügyi, Foglalkoz-
tatási és Szociális Bizottság, valamint a Mű-
velődési, Oktatási, Sport, Civil- és Egyházi 
Kapcsolatok Bizottsága vezetői is elismerés-
sel szóltak a rendőrkapitányság és a Martfűi 
Polgárőr Egyesület elmúlt évi tevékenységé-
ről. Az iskolás korosztály esetében különö-
sen fontos prevenció terén megvalósult 
együttműködésért kiemelten is köszönetét 
fejezte ki a rendőrkapitányság munkatársai-
nak Földi Edina, a kulturális bizottság vezető-
je.

– Az önkormányzat és a rendőrség közötti 
együttműködés példamutató – erősítette 
meg dr. Papp Antal. A képviselő-testületi ülé-
sen városunk polgármestere egy, a közel-
múltban a volt Korona épületben rendezett 
diszkóban történt garázdaságról is informá-
ciókat kért a testületi ülésen személyesen 
megjelent Egedi István rendőrezredestől.

Garázdaság miatt büntetőeljárást kellett 
kezdeményezniük – tájékoztatott a Szolnoki 
Rendőrkapitányság vezetője. Emiatt a követ-
kező hasonló rendezvényre is kiemelt figyel-
met fordítottak, ahol azonban jogsértést nem 
tapasztaltak. Az esetleges jogsértésekről a 
továbbiakban is tájékoztatják az önkormány-
zatot, mint az épület tulajdonosát.

– A balesetek terén valóban enyhe emel-
kedés volt tapasztalható 2019-ben, de ez a 
szám is az elmúlt tíz év átlagának megfelelő. 
Azon kell dolgoznunk, hogy ez a szám minél 
kevesebb legyen! – hangsúlyozta Egedi Ist-
ván, hozzátéve, hogy az M44-es út megépü-
lése és a 442-es út megnövekedett forgalma 
igen jelentősen generálta ezt a baleseti szám 
emelkedést.

– A szabálytalan parkolások és a város ut-
cáin egyre gyakoribb gyorshajtás zavarja a 
lakosságot. Ezekre a területekre vonatkozó-
an nagyobb odafigyelést és kezdeményező-
készséget kért a rendőrség képviselőitől Rá-
gyanszky István alpolgármester.

– Fontos, hogy milyen az itt élők szubjek-
tív közbiztonsági helyzete. A martfűiektől 
olyan visszacsatolást kapnak, hogy bizton-
ságos a településen élni, dolgozni. Ehhez, a 
rendőrség munkája mellett, nagy szükség 
van a polgárőrök és az együttműködők köz-
reműködésére, valamint a lakosság befoga-
dó készségére – hallhattuk Egedi István ösz-
szegzésében. A Szolnoki Rendőrkapitány-
ság vezetője szerint egy település bűnügyi 
helyzete nem elsősorban a rendőrség és pol-
gárőrség érdeme, hanem az itt élőké, akik 
maguk is akarják a rendet!

Herbályné Kalmár Irén
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Dinamikus, új könyvtári tér, bővülő tanulási és 
közösségi funkciókkal

Végéhez ért a Martfű Városi Könyvtár fel-
nőtt olvasótermének fejlesztése, így a könyv-
tár hivatalosan is újra megnyitott 2020. július 
9-én. Példaértékű összefogás eredménye-
ként immár egy modern, de barátságos, a 
kor igényeinek megfelelő szolgáltatásokat 
nyújtó intézmény várja az olvasókat Martfűn.

„A könyvek nem ritkán a könyvekről szól-
nak: olyan, mintha egymás között beszélget-
nének. … A hosszú, évszázados mormogás 
színhelye, egy felfoghatatlan dialógus az író-
táblák között, egy élő dolog, az erő tartálya, 
amit nem uralhat emberi ész, a titkoknak 
számtalan elme által épített kincstára, mely 
túléli alkotóit és közvetítőit.”

Umberto Eco idézett szavai a Városi 
Könyvtár megújult olvasótermében is olvas-
hatók az egyik oszlopon. –  A könyvtár egy 
élő dolog, mondja a szerző, valljuk ezt mi is. 
Számunkra ez a mi könyvtárunk is az, azzá 
teszik a könyvek, a bennük rejlő történetek, 
az olvasók, látogatók, a sok-sok program, és 
mi, itt dolgozók is ezen igyekszünk.

Úgy érezzük, és olvasóktól is kapunk ilyen 
visszajelzéseket, hogy ez egy szerethető 
könyvtár. Az volt régi mivoltában is, úgy is 
szerettük, de ettől a megújult arcától egészen 
odavagyunk. Még nemigen volt olyan látoga-
tó, aki először belépve a megváltozott térbe 
ne állt volna meg, hogy rácsodálkozhasson 
szépségére, üdeségére – fogalmazott az ün-
nepélyes megnyitón Székácsné Tálas Gabri-
ella. A Martfű Városi Könyvtár vezetője a 
vendégek között köszönthette dr. Papp Antal 
polgármestert, a kivitelező Csüllög Jánost és 
városunk egyházi vezetőit, Kovácsik Antal di-
akónust és Kupai-Szabó Kornél lelkipásztort.

A megnyitó műsoraként a vendégek rész-
letet hallhattak Petőfi Sándor: Az apostol cí-
mű művéből, Venczelné Polgár Anna felolva-
sásában.

– A könyvtári feladatok igényes megvaló-
sításához, a használók minőségi ellátásához 
elengedhetetlen egy korszerűen kialakított 
könyvtári tér, mely egyben tanulási és közös-
ségi tér is lehet – mondta megnyitóbeszédé-
ben Székácsné Tálas Gabriella. – A könyvtár 
dinamikus tér kell legyen, ami hívogatja a lá-
togatót. Egyre fontosabb szerepet játszik a 
dizájn abban, hogy egy könyvtár mennyire si-
keres, milyen látogatottságú – tette hozzá a 
könyvtár igazgatója.

A Nemzeti Kulturális Alap pályázatán 
nyert 3 millió 471 ezer forint támogatás le-
hetővé tette a helyiség korszerű bútoro-
zását: a polcok teljes cseréje, csoportos 
foglalkozásokra is alkalmas asztalok, székek 
és kanapé beszerzése valósult meg.

– Ezzel a pályázattal célunk az egész éle-
ten át tartó, nem formális és informális tanu-
lás támogatása is, oktatási-képzési szere-
pünk erősítése, a célcsoportok számának 
növelése, ennek érdekében a felnőtt szolgál-
tatási tér korszerűsítése volt. A tér átalakítása 
után a helyszín alkalmassá vált arra, hogy 
különböző térigényű foglalkozásokat tart-

sunk. Abban bízunk, hogy a környezet megú-
jítása, a tér átalakítása új lehetőségeket is te-
remt a könyvtár számára, hogy betöltse a tár-
sadalom elvárásai szerint megváltozott, XXI. 
századi, megújult szerepét is.

A pályázati összeg a berendezés cse-
réjére irányult. Ahhoz, hogy a tér is meg-
fiatalodjon, Martfű Város Önkormányzata 
nyújtott komoly anyagi támogatást. En-
nek köszönhetően sor kerülhetett a padló fel-
újítására, az előtér burkolására, az álmeny-
nyezet kialakítására korszerű világítással, a 
falak teljes felújítására, festésére és az ajtók 

mázolására. A tér központi elemei, a közé-
pen álló oszlopok is új burkolást kaptak.

A pályázati összegen túl, a könyvtár fel-
nőtt olvasótermére és a Művelődési Központ 
műszaki tanácstermének hasonló tartalmú 
felújítására összesen további 11 millió forin-
tot fordított az önkormányzat.

– Az önkormányzati támogatást megkap-
tuk, nem kellett senkit győzködni a munkála-
tok fontosságáról, arról, hogy újabb ötven év-
re tesszük rendbe ezt a helyiséget, nem kel-
lett küzdeni a támogatásért, ami pedig ko-
moly összeg volt. Ez nagy dolog, nagyra ér-



tékelendő. Köszönjük szépen! – mondta 
Székácsné Tálas Gabriella.

A munkafolyamatok elvégzéséhez, a kivi-
telező Csüllög és Társa Kft-n kívül, az intéz-
mény teljes apparátusára szükség volt. A 
könyvtár vezetője köszönetet mondott a Mű-
velődési Központ dolgozóinak a segítségéért 
és a Compnet Kft. Pentaprint Nyomdájának 
az oszlopok különleges burkolásáért is.

A felújított önkormányzati intézmények át-
adásán már hagyomány, hogy a város egy-
házi vezetői megáldják, felszentelik a meg-
újult létesítményeket.

– Nagy vagy Urunk, Istenünk! Te sokféle-
képpen és sokféle módon, szüntelenül kinyi-
latkoztatod magadat az embereknek, és a te 
isteni sugalmazású szavaidat a Szentírás-
ban jóságosan továbbadod nekünk. Hall-
gasd meg hát kérésünket, és add, hogy 
mindazok, akik a tudomány és a művészet 
művelése céljából a könyvek ezen otthonát 
fölkeresik, igéd bölcsességének mindenkor 
szolgáljanak, és a helyes tanításban jól tájé-
kozódva, a világ emberibbé tételében folyto-
nosan közreműködjenek – kérte Isten áldá-
sát az új olvasótérre Kovácsik Antal diakó-
nus.

– „A teljes írás Istentől ihletett, mely hasz-
nos a tanításra, a feddésre, a megjobbításra 
és az igazságban való nevelésre.” Többek 
között ez a hozadéka a Szentírás olvasásá-
nak, és ez lehet a következménye a közmű-
velődésnek. Hiszen valamennyien, akik itt 
vagyunk, tapasztalatból tudjuk, hogy az olva-
sott mű valóban van, amikor tanít, vígasztal, 
olykor, ha kell megfedd, máskor megjobbít, 
és van, hogy az igazság útjára vezet bennün-
ket – hallhattuk Kupai-Szabó Kornél lelki-
pásztor a könyvek fontosságáról vallott gon-
dolatait.

A közösségi tér felavatását a nemzetiszín 
szalag ünnepélyes átvágása zárta. A könyv-
tár dolgozói továbbra is nagy szeretettel vár-
ják a látogatókat a megszépült, otthonos és 
minden igényt kielégítő olvasóterembe.

– Legyetek sokat itt velünk! – ajánlotta jó 
szívvel a könyvtár megújult tereit és szolgál-
tatásait a könyvtáravató ünnepség résztve-
vőinek Asztalosné Kocsis Enikő, hozzátéve, 
hogy mindig az ember, a szellemiség hatá-
rozzák meg a könyvtárat, akikhez kötődünk. 
A Martfű Városi Művelődési Központ és 
Könyvtár igazgatónője szerint az intézmény 
mostani könyvtárosai is ilyenképpen megha-
tározzák ezt a szellemiséget, és ebbe a gyö-
nyörű, megújult, XXI. századi környezetbe 
boldogan jönnek az olvasók.

Székács Szidónia

KULTÚRA

2020. július 6. és 10. között napközis tá-
bort szerveztünk kisiskolások számára a Vá-
rosi Könyvtárban. Hétfőtől péntekig vártuk a 
gyerekeket mesés programokkal. Táborun-
kat az EFOP-3.3.2-16-2016-00297 Tehet-
ség-nyitogató pályázat keretein belül valósí-
tottuk meg.

„A népmese a nevelés táltosparipája.” Er-
re a tényre alapozva gondoltuk ki ennek az öt 
napnak a programját. Célunk volt a népme-
sék segítségével a gyermekek lelkének meg-

szólítása, emellett testük megmozgatása né-
pi játékokkal, tánccal, mondókák, kiszámo-
lók, kézművesfoglalkozások segítségével. 
Fontos szerepet kapott a bábjáték, a népdal-
éneklés és a találós kérdések is. A népkölté-
szet, népi játék amellett, hogy örömet ad, ta-
nít is, szocializál. Az éneklés többek között 
oldja a szorongást és a félelmet, fejleszti a 
koncentrációs készséget. A találóskérdések, 
mondóka, népi játékok, népdalok, mind egy-
egy kulcs a népmesék képi nyelvéhez.

Programunkat a Nap, Hold, Csillag meg-

szabadítása című népmesére, annak üzene-

tére építettük. Így foglalkoztunk az idő fogal-

mával, örök körforgásával, a nappal és az éj-

szaka, a fény és a sötétség váltakozásával.

A gyerekek mindennap találkoztak a Nap, 

Hold, Csillag megszabadítása című mesével 

mesehallgatás vagy bábjáték formájában, el-

játszották, elmesélték ők maguk is. Emellé 

minden nap kaptak egy másik, szintén ezzel 

a témával foglalkozó népmesét.

A mesehallgatás, a mese eljátszása előtt 

csendteremtő, testtudat-építő játékokat ját-

szottunk. Erre a célra használtunk különle-

ges hangszereket (óceándob, esőbot, han-

golt csengők, hangtál, kalimba) is. A hang-

szerekkel és egyéb eszközökkel a meséhez 

hangaláfestést is nyújthattak a gyerekek, csi-

nálhattak zengedelmet, ahogyan a mesében 

a harangok a sárkányok váraiban.

Történetünk végén a királylányok és a 
bojtárlegények egybekelnek, ezért mi is ját-
szottunk lakodalmast. A gyerekek rögtönzött 
jelmezekbe bújtak, énekeltek, menyasszonyt 
táncoltattak a vőfély vezényletével.

Erre csörög a dió
NAPKÖZIS TÁBOR A MARTFŰ VÁROSI KÖNYVTÁRBAN

A napokat néhány a témához kapcsolódó 
(pl. Napüdvözlet) jógagyakorlattal kezdtük, 
és minden napot a meséhez kapcsolódó 
kézműves foglalkozással zártunk: elkészítet-
tük a mesében szereplő sárkányt, megalkot-
tuk a bábjátékhoz az álarcokat, készült 
agyagból és textilből Nap, Hold, Csillag, me-
setérkép a történethez, mézesbábok és lako-
dalmi kocsi fából, és királylányoknak gyöngy-
ékszerek.

A bábozáshoz mindenki egyforma fekete 
pólóba bújt. A pólókra szintén rákerült a Nap, 
Hold, Csillag jel, utalva a mesére, és így is ér-
zékeltetve az egy csapathoz tartozást.

A bábjátékhoz a már évek óta használt 
papírszínház adta a keretet, de a gyerekek 
maguk készítette álarcokat is használtak.

A tábor után levezetésképpen a gyerekek 
részt vehettek a Kézműves Ház játszóházi 
hétvégéjén, ahol továbbfejleszthették tudá-
sukat a nemezelés, fafaragás, csuhéfonás, 
szövés, mézeskalácskészítés terén.

A tábor ideje alatt készült alkotásokból mi-
ni kiállítást rendeztünk a könyvtár folyosóján, 
így a könyvtárlátogatók is megcsodálhatják 
az öt nap kézzelfogható gyümölcseit.

A tábor programjának megtervezéséhez, 
összeállításához a NMI által szervezett, Lá-
posi Terka (Magyar Bábjátékos Egyesület 
vezetőségi tagja, a Vojtina Bábszínház mű-
vészeti vezetője) által vezetett Bábcsoport-
vezetői alapismeretek továbbképzésen és 
Bajzáth Mária Népmesekincstár - mesepe-
dagógia, nevelés és tudásátadás népmesék-
kel elnevezésű továbbképzésén szerzett tu-
dásomat, tapasztalataimat használtam fel.

Székácsné Tálas Gabriella 
könyvtárvezető

9
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Meghosszabbította a kormány az ásott 
és fúrt kutak ügyintézését. Az engedély 
nélkül létesített kutak vízjogi fennmaradási 
engedélyezésére 2023. december 31-ig 
van lehetőség.

A fennmaradási engedélyezési eljárást a 
jogalkotó kiterjesztette mind az ásott, mind a 
fúrt kutakra. Minden olyan kútra vonatkozóan 
fennmaradási engedélyt kell kérni, amelyet 
engedély nélkül létesítettek.

Ha a kút nem érint karszt- vagy rétegvizet, 
500 m3/év vízigénybevétel alatti, épülettel 
rendelkező ingatlanon van, magánszemély a 
kérelmező, ivóvízigény és a háztartási igé-
nyek kielégítését szolgálja, nem gazdasági 
célú vízigényt szolgál, akkor a fennmaradási 
engedélyezés a jegyző hatáskörébe tartozik.

Amennyiben az előző feltételek közül bár-
melyik nem teljesül, akkor nem a jegyző, ha-
nem az illetékességgel rendelkező Jász-
Nagykun-Szolnok Megyei Katasztrófavédel-
mi Igazgatóság hatáskörébe tartozik a kút 
fennmaradási engedélyezési eljárása.

Aki legkésőbb 2023. december 31-ig nem 
kér fennmaradási engedélyt az engedély nél-
kül vagy eltérően létesült kútra, annak 2024. 
január 1-jétől vízgazdálkodási bírságot kell fi-
zetnie.

A kérelem benyújtásához formanyomtat-
vány kitöltése szükséges, amely a Martfűi 
Polgármesteri Hivatalban szerezhető be, 
vagy letölthető a városi honlapról (hír végén 
vagy a hirdetményeknél).  A kérelmet Martfű 
Város Önkormányzatának jegyzője részére 
kell benyújtani.

Herbály Jánosné

Tájékoztató a kutak vízjogi üzemelteté-
si, fennmaradási jegyzői engedélyezési 
eljárásáról

I. A kutak vízjogi üzemeltetési/ fennma-
radási jegyzői engedélyezési eljárásáról

A vízgazdálkodási hatósági jogkör gya-
korlásáról szóló 72/1996. (V.22.) Korm. ren-
delet alapján a települési önkormányzat 
jegyzőjének engedélye szükséges olyan 
kút létesítéséhez, üzemeltetéséhez, fenn-
maradásához és megszüntetéséhez, 
amely a következő feltételeket együttesen 
teljesíti:

a) a kormányrendelet szerinti védőterü-
let, valamint karszt- vagy rétegvízkészlet 

3igénybevétele, érintése nélkül, és 500 m  
/év vízigénybevételt meg nem haladóan ki-
zárólag talajvízkészlet vagy parti szűrésű 
vízkészlet felhasználásával üzemel,

b) épülettel vagy annak építésére jogosító 
hatósági határozattal, egyszerű bejelentés-
sel rendelkező ingatlanon van, és magán-
személyek részéről a házi ivóvízigény és a 
háztartási igények kielégítését szolgálja, 
és

c) nem gazdasági célú vízigény.

Az említettektől eltérő egyéb vízilétesít-
mények engedélyezését az illetékes Ka-
tasztrófavédelmi Igazgatóság végzi.

II. Vízjogi üzemeltetési/fennmaradási 
engedély

A vízjogi létesítési engedély nélkül 
megépített vízilétesítményekre - a vert, 
ásott és fúrt kutakra vízjogi fennmaradási 
engedélyt kell kérni.

A vízgazdálkodásról szóló 1995. évi LVII. 
törvény rendelkezése szerint az építtető (tu-
lajdonos) mentesül a vízgazdálkodási bír-
ság fizetése alól abban az esetben, ha a 
2020. július 01. napját megelőzően engedély 
nélkül létesített kutakra legkésőbb 2023. de-
cember 31-ig üzemeltetési/fennmaradási 
engedélyt kér.

A szabályozás értelmében, aki 2023. de-
cember 31-ig nem kér üzemeltetési/ fenn-
maradási engedélyt a 2020. július 01. nap-

Engedély nélkül létesített kutak vízjogi
fennmaradási engedélyezése

ját megelőzően, engedély nélkül vert, fúrt 
vagy ásott kútra, annak 2024. január 01. 
napját követően vízgazdálkodási bírságot 
kell fizetnie.

A fenti törvény értelmében az eljárás 
mentes az illeték- és díjfizetési kötelezett-
ség alól.

A jegyzői engedélyezési eljáráshoz be-
nyújtandó:

a) A vízjogi üzemeltetési/fennmaradási 
engedélyre vonatkozó csatolt minta szerinti 
kitöltött kérelem nyomtatvány

b) Adatlap (ásott vagy fúrt kút)

c) Helyszínrajz

d) Fúrt kút esetében: A felszín alatti víz-
készletekbe történő beavatkozás és a vízkút-
fúrás szakmai követelményeiről szóló 101/ 
2007. (XII. 23.) KvVM rendelet 13. § (2) be-
kezdésének való megfelelés igazolása.

e) Fényképfelvétel a kútról

III. Létesítendő kutak

A 2020. július 01. napját követően létesí-
tendő kutakra is a hatályban lévő 72/1996. 
(V.22.) Korm. rendeletet kell alkalmazni, 
melynek értelmében vízjogi létesítési enge-
délyt kell kérvényezni a települési önkor-
mányzat jegyzőjétől, amennyiben a létesí-
tendő kútra érvényesek jelen tájékoztató I. 
a)-c) pontjába foglalt feltételek. Az eljárás do-
kumentumait a 41/2017. (XII. 29.) BM rende-
let 2. melléklete I. pontja szerint kell összeállí-
tani.

Martfű Város Önkormányzata

Értesítés veszettség
elleni eboltásról

A Földművelési és Vidékfejlesztési Mi-
nisztérium 164/2008. (XII. 20.) FVM rendele-
te alapján minden 3 hónaposnál idősebb 
ebet veszettség elleni védőoltásban kell ré-
szesíteni.

Martfű város területén a 2020. évi össze-
vezetett veszettség elleni eboltás az alábbi 
helyeken és időpontokban kerül megszerve-
zésre:

Oltást végzi:

Dr. Nyakacska Emil, Dr. Győri Dorottya

Hunyadi úti füves területen:
00 002020. szeptember 07-én   9  - 12  óráig

Hunyadi úti füves területen:
00 002020. szeptember 08-án 15  - 18  óráig

TV-torony mögötti füves területen:
00 002020. szeptember 09-én 09  - 12  óráig

TV-torony mögötti füves területen:
00 002020. szeptember 10-én 15  - 18  óráig

Oltást végzi: Dr. Konrád Ede

Hunyadi úti füves területen:
00 002020. szeptember 14-én 16  - 18  óráig

Hunyadi úti füves területen:
00 002020. szeptember 15-én 10  - 12  óráig

TV-torony mögötti füves területen:
00 002020. szeptember 16-án 10  - 12 óráig

TV-torony mögötti füves területen:
00 002020. szeptember 17-én 16  - 18  óráig

A védőoltás költsége 4.000 Ft/eb, 
amely a féregtelenítő tabletta árát (200 Ft/10 
kg) nem tartalmazza.

Elveszett eboltási könyv pótlásának költ-
sége: 500 Ft/db.

A 81/2002. /IX. 4./ FVM rendelet értelmé-
ben 2003-tól kötelező az ebek féregteleníté-
se, amely a védőoltás beadásának feltétele.

A 41/2010.(II.26.) Korm.r. 17/B §(1) bek. 
értelmében a 4 hónaposnál idősebb eb csak 
chippel  megjelölve tartható.

Kérjük, hogy az eboltás lebonyolításá-
hoz az állattartók megfelelő távolságtar-
tással, maszkban érkezzenek!

Martfű Város Önkormányzata

Tisztelt Martfűi Lakosok!

Értesítem Önöket, hogy az országos fő-
állatorvos a 2/2019. határozatában el-
rendelte a házisertések korcsoportonkénti 
(koca, kan, 3 hónapos kor alatti malac, 3 
hónapos kor feletti hízó, tenyészsüldő) ösz-
szeírását minden településen.

Az adatszolgáltatás minden sertéstartóra 
nézve kötelező, így tisztelettel kérem 
Önöket, hogy sertés tartása esetén jelent-
kezzenek, legkésőbb augusztus 31-ig dr. 
Nyakacska Emil állatorvosnál a 06 30 835 
7086 telefonszámon.

Dr. Nyakacska Emil

Házisertések
összeírása

A Martfűn tervezett, 2020. augusztus 15-
re meghirdetett Budapest Bár koncert elma-
rad. A megvásárolt belépőjegyek árát vissza-
térítik a szervezők. Az online vásárolt jegyek 
visszaváltásáról a jegyiroda automatikusan 
értesíti a vásárlókat. Amennyiben ez még-
sem történik meg, a visszaváltási igényt az 
info@tex.hu e-mail címen kell jelezni. A sze-
mélyesen vásárolt jegyek visszatérítése a 
szolnoki Aba-Novák Agóra Kulturális Köz-
pont jegyirodájánál igényelhető – tájékozta-
tott a szervező Hangtrend Kft. 

Elmarad a Budapest Bár 

Martfű Város Önkormányzatának Képvi-
selő-testülete 2020. szeptember 17-én, 
csütörtökön 17 órai kezdettel közmeghall-
gatást tart, a Martfűi Polgármesteri Hivatal 
földszinti tanácskozótermében.

Elsőként Martfű Város Önkormányzata 
2020. évi költségvetéséről és a fejlesztési 
lehetőségekről ad tájékoztatást dr. Papp 
Antal polgármester, ezt követően az önkor-
mányzati képviselők számolnak be tevé-
kenységükről.

Végezetül a lakosság és a helyben érde-
kelt szervek elmondhatják közérdekű kérdé-
seiket, javaslataikat a képviselő-testület 
közmeghallgatással egybekötött ülésén.

Szeptember 17-én
KÖZMEGHALLGATÁS
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Martfű Város Önkormányzatának
Kommunikációs és Médiacsoportja

MEGEMLÉKEZÉS

DÓRÓ ANDRÁSNÉ
Nenov Julianna

(1956-2014)

halálának 6. évfordulója alkalmából.

DÓRÓ ANDRÁS
(1947-2016)

halálának 4. évfordulója alkalmából.

„Felnézek az égre,
fürkészem a messzeséget.

Kereslek titeket, kik bennem éltek.
Felidézem emléketeket, kik
részesei voltatok életemnek.

Míg dobog a szívem,
soha el nem felejtelek

Benneteket!”

A gyászoló család

EMLÉKEZÉS

ZSÍROS JÓZSEF
(1937-2014)

halálának 6. évfordulója alkalmából.

„Veled volt teljes az életünk,
hogy elmentél, elvitted örömünk.
Szívedben sok volt a szeretet,

a munka és a családod volt az életed.
A fájdalmat leírni nem lehet,

csak letöröljük az érted hulló könnyeket.
Számunkra Te sosem leszel halott,
örökké élni fogsz, mint a csillagok.”

Szerető feleséged, lányaid, vejed, öt 
unokád, hét dédunokád, szerető 

családod

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

Hálás szívvel mondunk köszönetet 
mindazoknak, akik

VÁMOS MÁTYÁSNÉ
Török Rozália

(1945-2020)

búcsúztatásán megjelentek, mély 
gyászunkban együtt éreztek.

A gyászoló család

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

Hálás szívvel mondunk köszönetet 
mindazoknak, akik

DANCZA ANDREA
(1971 - 2020)

temetésén részt vettek, mély 
fájdalmunkban osztoztak.

Köszönjük a sok gyászoló megjelenését, 
a sok szép virágot!

A gyászoló család

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

Kedves Rokonok, Barátok, Ismerősök, 
Szomszédok!

Köszönetet mondunk mindenkinek,
aki a szeretet Férj, Édesapa,

Nagypapa, Dédpapa,

idős SÜLYI KÁROLY
(1937-2020)

temetésén megjelentek.

Szívedben nem volt más,
csak jóság és szeretet,

Isten áldja meg érte a lelkedet.

Gyászoló család, Martfű

VILLANYSZERELÉS
Lakások, házak szerelése, 

villanybojlerek javítása, cseréje, 
felszerelése garanciával,

Martfűn, Tiszaföldváron és 
környékén.

SIVÁK JÓZSEF
Martfű, Arany János út 14.

Tel.: 20 322-3166
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Tóth Lajosné Szabó Esztert köszöntötte 
90. születésnapja alkalmából szeretettel vá-
rosuk önkormányzata nevében dr. Papp An-
tal, Martfű polgármestere és Szász Éva jegy-
ző, 2020. július 10-én, pénteken. Esztike néni 
és vele együtt élő lánya, Bencéné Tóth Éva, 
örömmel fogadtak bennünket Munkácsy úti, 
barátságos lakásukban, felidézve a kiváló 
egészségnek örvendő ünnepelt életének 
fontos állomásait, szép emlékeit.

Ahogy illik, virággal, ajándékcsomaggal 
és egy emléklappal érkeztünk.

„Ez az emléklap hivatott kifejezni szépko-
rú polgáraink iránti tiszteletünket és hálánkat. 
Ebből az ünnepi alkalomból kívánok Önnek 
jó egészséget és további boldog éveket!” – 
olvasható a Magyarország miniszterelnöke 
aláírásával ellátott köszöntő kiadványon.

Esztike néni a mezőtúri tanyavilágban 
nőtt fel, és ahogyan kortársai közül sokan, 14 
éves korától, más fiatal lányokkal együtt, 
summásként dolgozott egy nagy parasztgaz-
dánál. Férjhezmenetele után párja munkahe-
lyén, a Héki gazdaságban telepedtek le. Há-
ziasszonyként otthon volt a gyerekekkel, jó-
szágokat tartottak, azokat is rendezte.

1977-ben költöztek Martfűre, amikor azok 
az emeletesházak épültek, amelyben akkor 
lakást tudtak íratni. – Itt mit csináljak, furcsa 
volt az emeletes lakás, visszajártam Hékre, 
dolgozni. Voltam tejházas, mérlegházas, 
borjúnevelő, irodákat takarítottam, de a leg-
többet a tejházban dolgoztam – sorolta. A 
gazdaságból jött el ő is nyugdíjba, 1986 de-
cemberében.

Négyen voltak testvérek. Bátyja és húga 
már nem lehetnek közöttünk, de, ahogyan 
mondja, az öccse még megvan. Két lánya 
közül az idősebbik sajnos húsz éve meghalt. 
Miután a férje és idősebb lánya pár éven be-
lül elhunyt, fiatalabbik lányával úgy gondol-
ták, hogy összeköltöznek, ő segíti a minden-
napokban.

A rokonság, köztük három unokája és há-
rom dédunokája, az ország távoli részein él, 
szétszóródtak. Ezt az igazán különleges, ke-
rek évfordulót azonban együtt ünnepelték. 
Esztike néni hétfőn, július 13-án töltötte be a 
90-et, és a rá következő szombaton gyűlt 
össze a család egy közös, ünnepi ebédre.

Esztike néni szeret olvasgatni. Mindkét 
szemét műtötték szürkehályoggal, így most 
élesen lát. Egy kis tévézés és rádiózás is szí-
nesíti a napjait, tesz-vesz a lakásban, esetleg 
főz, de már azt is csak ritkán.

A veszélyhelyzet, ez a fránya vírus őt is a 
lakáshoz kötötte. – Ahogyan kiszabadultunk, 
a dédunokám ballagását az óvodában csak 
megnéztük együtt! – mondta, büszkén sorol-
va az őt körülvevő fotókon mosolygó unokák 
és dédunokák neveit.

Városunk szépkorú lakójának mi is jó 
egészséget és további szép éveket kívá-
nunk!

Herbályné Kalmár Irén

Együtt ünnepelték a különleges,
kerek évfordulót

Dobogós helyeken végeztek a Szekszár-
don megrendezett 3D Íjász Országos Baj-
nokságon a Martfű Városi Sportegyesület 
Deák Miklós Íjász Szakosztály versenyzői 
2020. augusztus 1-én és 2-án.

A megmérettetésen a szakosztályból né-
gyen indultak, közülük hárman kiemelkedő 
eredményeket értek el. Kocsi István senior 

férfi csigás Hunter (vadász) kategóriában 2. 
helyen, Pintér Márton CRB (számszeríj) ka-
tegóriában 3. helyen és Angyal Klára Hunter 
felnőtt női kategóriában 1. helyen végzett. A 
szakosztály negyedik induló versenyzője, 
Rajna Attila is kiválóan teljesített a felnőtt csi-
gás Hunter kategóriában  tájékoztatott – 
Nagy Mihály szakosztályvezető.

Martfűi íjászok a legjobbak között

Kiváló közösség, motiváló csapat és környezet
Idén már 20 éve hirdet nyári edzőtábort 

országszerte a Victory Martfűi Kyokushin 
Karate Klub. Ez alkalommal a tábor különle-
gességét az adta, hogy az egyesület fenn-
állásának 35. évfordulóját ünnepelte. Je-
lenlegi klubtagok és egykori karatésok is 
részt vettek a jubileumi eseményen.

Közel hatvan harcművész koptatta a tata-
mit ezekben a forró júliusi napokban. Ma-
gyarország különböző területeiről érkeztek 
versenyzők, de Szlovákiából is ellátogattak a 
testvérklub mesterei erre a fontos rendez-
vényre.

A tábor hangulata a válogatott napon tető-
zött, melyet a klub elnöke és egyben a válo-
gatott szövetségi kapitánya, Shihan Stefano-
vics József vezetett, további mesterek közre-
működésével.

A klub nagyon büszke 35 éves folyamatos 
munkájára és világszerte elért eredményei-
re. A következő 35 évben is azon fog dolgoz-
ni, hogy ne csak jó versenyzőket, de jó em-
bereket is neveljen!

Körmöndi Lidia

Victory Martfűi KKK
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Anno, a környék jó minőségű talajain ter-
mett mezőgazdasági termékek eljuttatása a 
fővárosba - és a már akkor is meglévő ipari 
városokba - sok gondot okozott a termelők-
nek, kereskedőknek. Állati vontatású szeke-
reken kellett, zömében földutakon elszállítani 
a búzát, lisztet, a cukorrépát a gyárakba és a 
kertészeti árukat a fővárosi konzervgyárba, a 
nagy piacokra: gyümölcsöket, zöldséget, 
burgonyát stb. S még az állatokról nem is volt 
szó!

A Budapest-Szolnok vasútvonal megépí-
tése után javult a helyzet, de Szolnokig még 
maradt a korábbi állapot. Ez hozta magával, 
hogy egy Helyi Érdekű Vasúttársaság meg-
építtette a Pusztatenyő – Tiszatenyő - Kun-
szentmárton vasútvonalat 1885-ben.

Öt évvel ezelőtt megemlékeztünk a 130-
as vasútvonalon a közlekedés megindulásá-
ról, amely akkor volt 130 éves. Csíder István 
vasútkedvelő fiatalember hívta fel a figyel-
münket az évfordulóra. A program részeként 
emléktáblát avattunk a vasútállomás peron-
ján, és a váróteremben egy vasúttal foglalko-
zó kiállítást.

Azóta a koszorúk beporosodtak, a kiállí-
tás fotói, tárgyai „magángyűjteményekbe 
vándoroltak” tudtunkon kívül. Ezért döntöt-
tünk úgy, hogy ismét megkoszorúzzuk az 
emléktáblát egy kis ünnepség keretein belül. 
Nagy József, a Vasúttörténeti Alapítvány 
(VTA) kuratóriumának titkára ígérte, újból ad 
vasúttal kapcsolatos fotókat, relikviákat. 
De a koronavírus közbeszólt. Az évfordulón 
csak mi koszorúztunk szűk körben, maszk-
ban. De már akkor eldöntöttük, hogy a vasu-
tas nap körül bepótoljuk!

Megtettük! Július 10-én 10 órára vártuk 
azokat, akik 70 éves városunk legrégebbi, 
legjelentősebb gazdasági vonatkozású 
építményét a nagy hőség ellenére is meg-
tisztelték. A vasút, a mozdonyok a gyerekek 
számára nagyon érdekesek, ezért meghív-
tuk az ünnepségre az óvodásokat, és az Er-
zsébet táboros iskolásokat is.

A visszaemlékezés után Panyik-Tóth Já-
nos, a VTA önkéntese beszélt a 130-as vonal 
történeti előzményeiről. Az indulásról, ami-
koris négy vasúttársaság helyi érdekű vasút-
ként építette meg a vonalat 1885-től 1903-ig 
négy szakaszban Puszta(Tisza)tenyőtől Ma-
kóig. Beszélt a vonal jelentőségének kezdeti 
szakaszáról, majd a világháborúk okozta 
visszaesésekről. Az ország újjáépítését 
nagyban segítette a vasút rendbetétele, majd 
a szakaszonkénti korszerűsítése.

Bár a közúti forgalom felfutása csökkenti 
a vasút szerepét személy- és teherforgalom-
ban egyaránt, ma még jelentős mindkettő. 
Martfű - a Bunge Növényolajgyár révén - je-
lentős árufeladó hely.

Nagy János forgalmi körzeti üzemfőnök 
Kecskemétről (Martfű Kecskeméthez tarto-
zik) egyrészt a 130-as vonal gazdasági jelen-
tőségéről, másrészt az országos vasúti át-
alakítások „miért”-jéről, a fejlesztésekről be-

A vasútállomás várótermében ezután 
megtekinthették az érdeklődők, a gyerekek a 
vitrinekben elhelyezett, vasúttal kapcsolatos 
fotókat, tárgyakat.

Az első vitrinben az öt évvel ezelőtti ün-
nepség (Martfűn és Kunszentmártonban) és 
az akkori kiállítás fotói tekinthetők meg. A má-
sodik vitrinbe a 130-as vonal állomásainak 
régi, illetve új fotóit és a vonallal kapcsolatos 
vasúti okmányokat tettük. A további három 
vitrinbe mozdonyok képei kerültek attól füg-
getlenül, hogy jártak-e a 130-as vonalon, 
vagy sem. A vitrinekbe a fotókon kívül más 
tárgyak is kerültek: arcképes igazolványok, 
váll-lapok, kitüntetések, jegytartó jegyekkel, 
pecsétek stb., amelyek az átlagember szá-
mára is érdekesek lehetnek.

Erre a programunkra úgy készültünk és 
valósítottuk meg, hogy az idős és a fiatal kor-
osztálynak is érdekes legyen. Nem nagy dol-
gok, de az emléktáblán ismét koszorúk van-
nak, és a váróterem arculata megváltozott. 
Nézegessék örömmel!

Vinczéné Balogh MagdolnaMartfűi 
Városszépítő Egyesület elnöke

135 éves a 130-as vasútvonalunk!
IGEN, A MIÉNK (IS)! 

2020.06.15.:

Csörgő Zétény

Reszegi Szilvia - Csörgő Zoltán, Munkácsy út

2020.06.16.:

Egri Adél

Egri-Barna Noémi - Egri Péter, Szolnoki út

2020.06.18.:

Szőke Mirabella

Nagy Henrietta - Szőke Gergő, Ady E. út

2020.06.18.:

Szőke Lilla

Kovács Mónika - Szőke Antal, Bata út

2020.06.25.:

Kádi Zalán

Sugár Szilvia - Kádi László, Simon F. út

2020.07.24.:

Molnár Adél

Molnárné Tóth Erzsébet Edina - Molnár 
Károly, Virág út

2020.07.28.:

Antal Barnabás

Antalné Molnár Melinda - Antal László, 
Kossuth út

szélt. Például szó esett arról is, hogy ma már 
Ignácz János állomásfőnök 3 vasútállomást 
igazgat, ami a korszerűsítések kapcsán való-
sulhatott meg.

Ezt követően Ráfli Imre a VTA kurátora és 
Rágyanszky István alpolgármester koszorút 
helyezett el a városszépítős koszorú mellé.

Üdvözöljük újszülötteinket
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Csengetés, virágátadás, az iskolai ter-
mek, terek bejárása, a ballagás megszokott 
elemei az idén másként. Három végzős osz-
tályát külön- külön időpontban várta rendha-
gyó ballagási ünnepségeire a Martfűi József 
Attila Általános Iskola 2020. június 20-án, 
szombaton.

– 95 napot töltöttünk karanténban, azóta 
elvétve láttuk egymást személyesen. Van, 
akivel egyáltalán nem találkoztunk a tegnap 
esti bankettig, ahol mondhatom, példamuta-
tóan viselkedtetek, szinte már felnőttként! – 
szólította meg a ballagó diákokat Földi Edina. 
– „Csak” 3 hónapot tett ki az itt eltöltött 8 éve-
tekből ez az időszak, mégis azt gondolom, 
hogy a finis legszebb pillanatait kényszerü-
lünk nélkülözni miatta – fogalmazott az iskola 
igazgatónője, az igazán nehéz feladataik kö-
zé sorolva az idei ballagások megszervezé-
sét.

– Olyan évfolyamot engedünk most el, 
akik nem párokban, esetleg kis csoportok-
ban gondolkodtak, hanem nagy, évfolyam 
szintű összefogásokban. A vírus „eltörölte” 
többek között a kézis fiúk diákolimpiai döntő-
jét is - amire valljuk meg, évek óta nem volt 
példa -, de soha nem lehet eltörölni azt a 
szurkolótáboros élményt, amit veletek közö-
sen éltünk meg.

Nem volt és nem lesz bál, záró osztályki-
rándulás, szerenád és ballagás, e tekintet-
ben is elképesztő érzelmi hullámvasutat jár-
tunk meg veletek.

De tudjuk és tudjátok, hogy nem a nincs-
re, a nemre, a meg nem valósultra fogunk 
emlékezni, hanem RÁTOK! A mosolyotokra, 
a jókedvetekre, az örök tréfa-hajlandóságo-
tokra, a versenyekre, a röhögéseitekre, a 
tapsra az ebédlőben, az osztálybulikra, a 
csapatra és a KÖZÖSSÉGRE! De az egyé-
nekre sem kevésbé.

Kívánom, hogy egytől-egyig érjétek el a 
számotokra kitűzött célt, és ne felejtsétek 
“Nincs tökéletes munka és teljesítmény, de 
abban igenis van tökéletesség, ha törek-
szünk rá. A törekvésben rejlik a tökéletesség. 
A gondolkodásban, a felelősségérzetben, a 
becsületességben” – búcsúzott az iskola 
végzőseitől Földi Edina, bízva mindegyikőjük 
jó döntésében, célelérésében és a mielőbbi 
személyes találkozásban.

A Városszépítő Egyesület ajándékaként 
ebben az évben is olvashatják az igazgatónő 
búcsúzó gondolatait a nyolcadikos gyerekek 
és szüleik egy, a ballagótarisznya mellé ka-
pott kiadványban.

A ballagás elmaradhatatlan részeként a 
kiváló tanulmányi, sport és művészeti teljesít-
ményeket is elismeri Martfű Város Önkor-
mányzata, a tantestület, a Szolnoki Tankerü-
leti Központ és a Boldog Gyermekekért Ala-
pítvány.

8. év végén kitűnő tanulmányi eredményt 
értek el: Túróczi Anett 8.a, Bencsik Evelin 
Kata 8.a, Czene Csaba 8.b.

Nyolc éven át kitűnő tanulók voltak: 
Tor Sándor 8.a, Bakó Ferenc István 8.b, Tóth 
Endre Benedek 8.b.

Kiemelkedő tanulmányi eredményükért 
és példamutató szorgalmukért jutalomban 
részesültek: Rónyai Dominik 8.a, Krakkai 
Kinga 8.a, Háfra Andrea 8.a, Deák Boglárka 
8.a, Varga Kata 8.a, Katona Balázs 8.a, Bar-
tus Csaba 8.b, Halmi Zina 8.b, Laczkó Enikő 
Éva 8.b, Pázmándi Petra Emese 8.b, Stoica-
Bodor Simon 8.b, Erős Luca Eszter 8.c és 
Gaál Vivien Noémi 8.c.

Jó tanulmányi eredményüket és közös-
ségben végzett munkájukat díjazták Csala 
Milán Péter 8.c, Kiss Ádám 8.c, Szabó Vivien 
8.c, Zsemlye Emese 8.c, Polgár Dóra 8.c és 
Sebestyén Gergely Gábor 8.c tanulóknak.

Sporttevékenységéért és példamutató 
magatartásáért Kecskés Lili 8.a és Fejes Gá-
bor 8.a, kimagasló sporttevékenységéért, 
közösségi munkájáért és jó tanulmányi ered-
ményéért Szikszay Máté 8.c, kimagasló 
sporttevékenységéért és közösségi munká-
jáért Bácsmegi Laura 8.c, Fekete Benjámin 

„A törekvésben rejlik a tökéletesség”
BALLAGÁSOK A MARTFŰI ÁLTALÁNOS ISKOLÁBAN

Közösségi munkájukért vehettek át elis-
merést: Földi Liza 8.a, Jakab Attila 8.a, Ká-
rász Sophia 8.a, Kóródi Bodza 8.a, Patonai 
Laura 8.a, Árvai Csenge 8.b, Sipos Fanni 
8.b, Igricz Dorina 8.c, Takács Anna 8.c, Kán-
tor René József 8.c, Kecse Norbert Gyula 
8.c, Tóth Réka 8.c és Vörös Máté 8.c.
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8.c, Csüllög Marcell 8.c és Kovács Szabolcs 
8.c vehetett át ajándékot.

A digitális oktatás során tanúsított szor-
galmáért Biri Dominik 8.a, Légrádi Simon 8.a, 

kelte, majd 5. osztálytól a versenytánc irányt 
választotta. Fiú partner hiányában sokáig 
egyedül vagy duó lány táncokban verseny-
zett, majd 2017 szeptemberétől már párt ta-

2020. január 25-én az általános iskola há-
romfős csapata részt vett a Pálfy-Vízügyi 
Szakgimnázium által szervezett megyei ver-
senyen, ahol „A legjobb előadás” különdíjat 
és az összetett verseny II. helyezését sze-
rezték meg a lányok.

ÖNKORMÁNYZATI ELISMERŐ OKLE-
VÉL díjazásban részesült az iskola fiú kézi-
labda csapata.

A 2019/2020-as tanév mérföldkőnek te-
kinthető a fiú kézilabda sportágban. Hosszú 
idő elteltével az iskola csapata a megyei di-
ákolimpia döntőjébe jutott. A siker a kimagas-
ló egyéni teljesítményeknek és az összetar-
tó, egymásra odafigyelő csapatjátéknak volt 
köszönhető.

A csapat gerincét adó - már ötödik éve 
versenyszerűen együtt kézilabdázó - játéko-
sok, Fekete Benjámin, Kovács Szabolcs, 
Szikszay Máté 8.c osztályos tanulók, és az 
egy korosztállyal lentebb játszó Szikszay 
Nándor 7.c osztályos diák által képviselt tu-
dást és tehetséget (a fiúk az egyesületi csa-
patukkal is vezették a bajnokságot) jól egé-

Melis Adél 8.b, Pápai Péter 8.b, művészeti te-
vékenységéért pedig Szőke Dorina 8.b ré-
szesült elismerésben.

A Varázsnyelv című mesejátékban a kö-
zönséget felejthetetlen élménnyel megaján-
dékozó ballagó diákok teljesítményét és az 
osztályközösségeket segítő szülők munkáját 
is megköszönte az iskola igazgatónője.

A táncművészetben elért kiemelkedő mű-
vészeti tevékenységéért elismerést vehetett 
át Varga Kata 8.a.

Katát az általános iskola 1. osztályától 
kezdődően a néptánc és a versenytánc érde-

lálva kezdte meg a felkészülést a versenyek-
re. A szabadidősport keretében elért sikerek 
után igazolt versenyzőként folytatta a ver-
senyzést. Az E osztályt kihagyva, egyből a D 
osztályba lépett, fél úton jár a C osztály felé.

ÖNKORMÁNYZATI ELISMERŐ OKLE-
VÉL kitüntetést vehettek át dr. Papp Antal 
polgármestertől: Bencsik Evelin 8.a, Deák 
Boglárka 8.a és Túróczi Anett 8.a. Felkészítő 
pedagógus: Botka Anikó.

szítette ki a testnevelő által javasolt játéko-
sok, Stoica-Bodor Simon, Tóth Benedek és 
Balla Róbert 8. b osztályos, illetve Kántor Re-
né és Kiss Ádám 8.c osztályos tanulók szor-
galma és tanulni akarása.

A győzni akarás azt eredményezte, hogy 
a martfűi rendezésű négyes tornáról a me-
gyei döntőbe jutottak. Sajnos a koronavírus 
okozta helyzet miatt ennek megrendezésére 
már nem került sor, pedig a csapatnak jó esé-



lye lett volna fényesebb érem megszerzésé-
re is.

ROZSÁN CSONGOR-DÍJAT vehetett át 
Berta Tibor 8.b, a Bozsik tornákon, területi és 
megyei bajnokságon elért 1-2. helyezéseiért. 
Tibi 2. osztályos korában kezdett el focizni, 
és egyből a kapus poszton helyezkedett el. 
Eddigi sportpályafutása alatt három alkalom-
mal kapta meg Martfű Város Önkormányza-
tának elismerő oklevelét. Tibi jó képességek-
kel, mentalitással rendelkezik. Szeretne fo-
lyamatosan fejlődni, és ezért hajlandó is dol-
gozni. Az évek során nemcsak az aktuális 
korosztályában, hanem az idősebbek között 
is lehetett rá számítani, úgy az edzéseken, 
mint a meccseken, és rendre meg is állta a 
helyét.

Az idei tanévben JÓ TANULÓ, JÓ SPOR-
TOLÓ díjban részesült: Deák Boglárka 8.a. 
triatlon és duatlon váltó OB 1-2. és aquatlon 
1-2. helyezéseiért.

Boglárka óvodás korában kezdett sportol-
ni. Ahogy felkerült az iskolába, Botka Tiborral 
megtanulta az edzések és a versenyek alap-
ját. Erre a biztos alapra ráedzettek kicsit, és 
most már a „nagyoknál Józsi bácsival és Ko-
vács Petivel keményen nyomjuk az edzése-
ket” – fogalmazott Bogi, visszaemlékezve a 
kezdetekre.

JÓ TANULÓ, JÓ SPORTOLÓ díjat vehe-
tett át: Bakó Ferenc 8.b. Fecó kisgyerek kora 
óta tagja a Martfűi Úszó és Triatlon Klubnak. 
Kitartó munkája, elszántsága az évek során 
mit sem csökkent. Egyéni eredményei is szé-
pek, tekintve népes korosztályát, de kima-
gasló teljesítmények csapatszinten jelent-
keznek. Fecó kimagasló tanulmányi munká-
ját, szorgalmát a nyolc éven át nyújtott kitűnő 
eredménye támasztja alá. Mindemellett osz-
lopos tagja volt a karácsonyi mesejátékok-
nak is. Sokrétű érdeklődése, maximalizmusa 
mindig is példaértékű volt társai körében.

A JÓZSEF ATTILA KUPÁT ebben a tan-
évben Tor Sándor 8.a vehette át, Nyílt Eu-
rópa-bajnoki és magyar bajnoki dobogós he-
lyezéseiért, valamint nyelvi és matematikai 
versenyeken elért sikereiért. Sanya elsőosz-
tályos korában ismerkedett meg a karate 
sporttal. Gyorsan megmutatkozott tehetsé-
ge, fegyelmezettsége. Kellő kitartással, szor-
galommal szinte évente változott övének szí-
ne: jelezve a sikereit, fejlődését. Ma már 
zöldöves versenyzője a martfűi kyokushin 
klubnak. Sikeres sporttevékenysége mellett 
kitűnő tanuló. Példás magatartásával méltó 
példaképe társainak. Mindezek mellett tanul-
mányi versenyeken is öregbíti iskolánk hírne-
vét, szavalóversenyen, angol nyelvi, vala-
mint matematika versenyeken szerepel szép 
eredményekkel.

AZ ÉV FELSŐS SPORTOLÓJA címmel 
Csüllög Marcell 8.c büszkélkedhet. Marci ki-
csi kora óta imádja a vizet. 4 évesen kezdett 
úszótanfolyamra járni, majd azután került 
Balogh József szárnyai alá.

Az általános iskola elkezdésével egy idő-
ben, 2012-ben lett tagja a Martfűi Úszó és Tri-
atlon Klubnak. Az itt eltöltött sportévek ko-
moly hatással voltak az életére. Megtanulta, 
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hogy fontos az edzéseken való részvétel, hi-
szen úgy lehet jobb eredményt elérni. Az el-
végzett munka meghozta gyümölcsét. A jó is-
kolai jegyek mellett Marci 3 éve, mióta kor-
osztálya engedi, minden évben meghívást 
kap a Tiszaújvárosi Európa- és Világkupa 
döntőjén rendezett Utánpótlás Gálára, ahol 
az ország legjobb 16 versenyzője vehet 
részt. 2018-ban kiérdemelte az aranyjelvé-
nyes minősítést.

A Szolnoki Tankerületi Központ elismeré-
seit Zátroch Anett, a központ személyzeti 
osztályvezetője adta át az arra érdemesek-
nek.

Több évtizedes kiemelkedő, magas szín-
vonalon végzett nevelő-oktató munkájáért 
Szabó Józsefné Margó tanító a Szolnoki 
Tankerületi Központ Elismerő Oklevél díját 
vehette át.

Sulák Tiborné Erika, aki megérdemelt 
nyugdíjas éveit kezdi el tölteni, a Szolnoki 
Tankerületi Központ Elismerő Oklevél díjá-
ban és az Emberi Erőforrások Minisztériuma 
által adományozott Pedagógus Szolgálati 
Emlékérem díjban részesült.

A 2019/2020-as tanévben és a digitális 
tanrend kialakításában végzett példamutató 

és kiemelkedő tevékenységéért Sike Zsoltot, 
az iskola rendszergazdáját, a Digitális Okta-
tásért Díj kitüntetésben részesítette a Szol-
noki Tankerületi Központ.

Több éves kiemelkedő, magas színvona-

lon végzett munkájáért Baloghné Köles Judit 

iskolatitkár a Szolnoki Tankerületi Központ 

Kiváló Dolgozója Díj kitüntetésben részesült.

Több évtizedes kiemelkedő, magas szín-

vonalon végzett nevelő-oktató munkájáért 

Szikszainé Angyal Mária a Szolnoki Tankerü-

leti Központ Kiváló Pedagógusa Díj kitünte-

tést vehette át. Marika 2021-től jól megérde-

melt pihenését kezdi el, 40 év pedagóguspá-

lyán eltöltött év után.

Az ünnepségeket zárva, új hagyományt 

teremtve, az osztályközösségeket jelképező, 

ősszel ültetett fácskáknál szalagokat és üze-

neteket helyeztek el városunk ballagó általá-

nos iskolásai. Ezzel életük új szakaszába 

lépnek a martfűi fiatalok, középiskolásként 

folytatva tanulmányaikat, kitűzött céljaik elé-

réséért! Addigis, a nyári szünet még hátralé-

vő idejére jó pihenést kívánunk!

Herbályné Kalmár Irén
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Térzene programok a kultúra iránti elkötelezettségért
Végéhez ért a Filharmónia Magyarország 

és a Martfű Városi Művelődési Központ és 
Könyvtár szervezésében megvalósult Tér-
Zene Program. A júniusban és júliusban zajló 
rendezvénysorozat célja, hogy minél több 
helyszínen felcsendüljön a klasszikus zene, 
népszerűsítve a komolyzenét, így parkok-
ban, zenei pavilonokban, köztereken közös-
ségi élménnyé válhassanak a klasszikusok.

A TérZene koncertek keretében ismert 
hazai és nemzetközi hírű előadók látogattak 
el Martfűre, akik színvonalas, műfajában és 
zeneiségében is változatos előadásokkal va-
rázsolták el a közönséget. Városunkban kö-
szönthettük Horváth Istvánt és Kriszta Kin-
gát, a quARTist együttest, Szalkay Dávidot 
és a Jazzformers Kvartett-et, Farkas Ferenc 
Fúvósötösét, fellépett a Tisza Kvintett, hall-
hattuk a Zűrös Banda koncertjét, a ClassFolk 
Jazz Kvartett előadását és a Szimfonik Har-
sona Együttest.

– A nyáresti koncertek a vártnál is népsze-
rűbbek voltak. Hétről-hétre várta a közönség 
az igényes zenei programokat. Folyamato-
san érdeklődtek, figyelték plakátjainkat, elekt-
ronikus felületeinket – mondta Asztalosné 
Kocsis Enikő. A Martfű Városi Művelődési 
Központ és Könyvtár igazgatója szerint sze-
rették a koncertek kötetlen hangulatát, pléde-
ken is ültek, sétálók, kerékpárosok és moto-
rosok is megálltak élvezni a műsort. Volt, aki a 
rendezvény után autóval átment a követke-ző 
koncerthelyszínre, hogy újra meghallgas-sa 
az előadást.

Kiváló hangulat jellemezte a martfűi Mo-
dern Táncműhely szünidei táborát. A július 
27. és 31. között zajló tánctábor örökmozgó 
résztvevői, Vidinszki-Tóth Nóra táncpedagó-
gus, a táncműhely művészeti vezetője irányí-
tásával, a csapatban mozgást, testük össz-
pontosítását és koordinálását fejlesztették, 
sok-sok tánccal.

A Művelődési Központban zajló, csaknem 
egy héten át tartó tánctáborba az óvodás ko-
rúaktól egészen a gimnazista korosztályig 
várták a Modern Táncműhely tanítványait, 
ahol három korcsoportban, a különböző kor-
osztályokhoz igazodva, klasszikus és mo-
dern balettórák keretein belül új lépéseket, 
mozdulatokat sajátíthattak el – tudtuk meg 
Vidinszki-Tóth Nórától, aki szerint tanítványai 
nagyon ügyesen és nagyon sokat fejlődtek 
ezalatt az egy hét alatt! Elképesztő változá-
sokon mentek keresztül, a kisebbek és a na-
gyobbak is.

A táncműhely nyári táborához Góbi Rita, 
neves táncművész is csatlakozott.

– Vajdaságból jöttem Budapestre, a Ma-
gyar Táncművészeti Főiskolára. A pályám a 
Pécsi Balettnél kezdődött, majd szabadúszó 
táncművészként folytattam tovább. Mindig 
az volt az álmom, hogy legyen egy csapat, le-
gyen egy kreatív közeg, ahol tudok alkotni, 
és a tánc az ne csak egy betanult technika le-
gyen, hanem olyan kifejezési forma, ami be-
lőlem jön. Ezt fejlesztem a mai napig.

Táncolni jó

Idén 70 éves Martfű, így a rendezvényso-
rozat nagyszerű lehetőség volt arra, hogy 
egy zenés várostörténeti barangolással ösz-
szekapcsoljuk a koncerteket – árulta el Asz-
talosné Kocsis Enikő. – Hétről-hétre új hely-
színekre vittük a programokat, ahol a koncert 
bevezetőjében röviden bemutattuk azt a vá-
rosrészt és annak történelmét, ahol éppen a 
TérZene koncert zajlott.

A közönség tapssal és elismerő szavak-
kal köszönte meg az értékes műsorokat, 
amely bizonyítja, hogy ezek a koncertek ki-

vételes fontossággal bírnak, a megszokottól 
eltérően ugyan, de mégis a kultúra iránti el-
kötelezettséget erősítik.

Szervezésileg is minden rendben volt, 
munkánkat önkéntesek és a Településüze-
meltetési ágazat munkatársai is segítették – 
értékelte a projektet városunk kulturális intéz-
ményének vezetője, hozzátéve – nagyon 
örülnénk, ha lehetőségünk lenne újra befo-
gadni a rendezvénysorozatot. Várjuk a foly-
tatást!

Székács Szidónia

Góbi Rita a Köszönjük Magyarország! 
programon keresztül nyári miniturnéra indult 
a Perdül című legújabb helyspecifikus előa-
dásával, melyet a martfűi növendékek láthat-
tak először. Az előadást követve, közös moz-
gás vette kezdetét.

– A táncórának van egy kondíció része, 
egy improvizációs szabadtánc és egy koreog-
gráfia része, amikor a saját mozdulataimat 
valahogy magukra rakják, majd azt átformál-
ják, és kicsi koreográfiát építenek belőlük. Ez 
az, ami szerintem nagyon izgalmas. Az, hogy 
hogyan lesz a sajátjuk, amit én mutatok, ho-
gyan transzformálják át a saját testükre, ho-

gyan adják azt át, vissza a nézőnek, és ho-
gyan lesznek ebben szabadok, amikor sza-
badon táncolnak, mozognak, akkor igazából 
önmaguk.

A modern tánc területén, Vidinszki-Tóth 
Nóra tanításával a tánctáborban elsajátított 
lépésanyagokat a következő szakmai évben 
újabb koreográfiák létrehozásában kamatoz-
tathatják majd a Modern Táncműhely tagjai.

– A tábor igazán családias körülmények 
között zajlott, jó hangulatban, vidáman, krea-
tívan, a gondolkodásukat átforgatva táncra, 
balettra és a szabad önkifejezésre – értékelte 
a hetet a táncműhely művészeti vezetője.

Székács Szidónia
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adott műhöz leginkább társítható érzelme-
ket. Ily módon válik ösztönössé egy játék. 

Kitartása és tehetsége révén a világ egyik 
legrangosabb zenei intézménye, a Juilliard 
School 2020 őszén, a kínai fakultáson induló 
mesterképzésére nyert felvételt.

A kínai Tiencsin (Tianjin) városban, a 
Tiencsini Konzervatórium nyújt partnerkap-
csolatot a Juilliard számára, és az együttmű-
ködés eredményeképp a kínai városban 
2020 őszétől, az új épület megnyitásakor hi-
vatalosan is elindul az egyetemi képzés.

– Mindig is szerettem volna külföldön ta-
nulni, de ezt bizonyos okokból nem léptem 
meg. Idén volt a második olyan évem, hogy 
nem voltam folyamatos tanári irányítás alatt, 
de vágyom arra, hogy valaki még kihozza be-
lőlem azt, amit magamtól nem tudok.

A felvételi lehetőségről egykori tanárától, 
Ittzés Gergelytől értesült, aki egy éve már, 
hogy ebben az intézményben tanít.

– Nem képzeltem, hogy ez nekem sikerül-
het. Egyszerűen csak csináltam a felvételi el-
járás lépéseit egymás után, amely ambició-
zus elfoglaltságot jelentett hónapokon ke-
resztül. Első körben vágatlan videókat kellett 
magamról készítenem, amelyeken különbö-
ző stílusú darabokat játszom, valamint angol 
nyelvű esszéket kellett írnom az eddigi pálya-
futásomról, valamint a motivációmról.

Az első, válogató kör után a továbbjutot-
taknak egy élő felvételin kellett részt venniük, 
amely különböző helyszíneken zajlott. Az Eu-
rópából felvételizőknek emiatt Párizsba kel-
lett utazniuk.

– Szürreális élmény volt számomra, ami-
kor megtudtam, hogy a második fordulón is 
továbbjutottam. Az utolsó fordulóban pedig 
egy angol, online felvételi interjún kellett részt 
vennem. Pár hét elteltével megkaptam a hi-
vatalos értesítőt, miszerint teljes ösztöndíjjal 
felvételt nyertem.

A Juilliard egy amerikai egyetem, angol 
nyelven fogok tanulni, ami kettős világlátást 
jelent, hiszen helyileg mégis Kínában talál-
ható ez az intézmény. Jómagam még Euró-
pán kívül sem jártam, ezért is elképesztően 
nagy és csodálatos ez a lehetőség!

Arra a kérdésre, hogy mire számít a két-
éves mesterképzés alatt, Ági így válaszolt:

– Tiencsin-ben hozzávetőlegesen 15 mil-
lióan laknak, minden téren óriási váltás lesz 
Martfű, vagy akár Győr után is. Kína teljesen 
más kultúrával rendelkezik, és más szellemi-
ségű emberek lakják. Maga az intézmény 
pedig tele lesz olyan magas kvalitású és kép-
zettségű zenésszel, akiknek a társasága és 
a velük való zenélés a saját magammal 
szemben felállított igényeimet és belső moti-
vációmat is növelni fogja.

Szeretnék a végletekig nyitott lenni min-
den zenei és szellemi hatásra – zárta beszél-
getésünket Fehérvári Ágnes, annyit még el-
árulva, hogy ha minden jól alakul, szep-
tember 26-án, szombaton a Szent Tamás-
templomban hallhatják fuvolajátékát a 
martfűiek. 

Székács Szidónia

Fehérvári Ágnes már gyermekkorában 
erős szeretetet táplált a zene iránt. A Martfű-
ről elszármazott fuvolaművész huszonéve-
sen is nagy sikereket tudhat magáénak: idén 
felvételt nyert a világ legrangosabb zenei 
egyetemére, a New York-i Juilliard School 
kínai fakultására, a The Tianjin Juilliard 
School-ra. Egy interjú keretében erről és az 
idáig vezető útról beszélgettünk.

Kortársaival ellentétben nem a szokásos 
gyereklemezeken nőtt fel:

– Az első zenei emlékeim az édesapám 
által imádott jazz-zenészek dallamai, impro-
vizációi. Otthon egész nap jazz szólt! Amikor 
kiskoromban önmagamtól kezdtem zenéket 
hallgatni, akkor egy 101 örökzöld klasszikus 
lemezgyűjteménnyel kezdtem. Olyan erős-
séggel ragadott magával egy-egy dallam, 
hogy képes voltam bizonyos műveket na-
ponta akár négyszer-ötször is meghallgatni – 
mondta Fehérvári Ágnes.

Az alapokat Martfűn, az Ádám Jenő Ze-
neiskolában sajátította el, ahol kezdetben fu-
rulyán tanult.

– Az akkori tanárom, Péli Sándor tanár úr 
felajánlotta, hogy lehetne gitározni vagy zon-
gorázni is. De eszembe sem jutott, hogy a fú-
vós hangszereken kívül más is létezik! A furu-
lya időközben lecserélődött fuvolára. Láttam 
a nagyobb lányokat, ahogy elegánsan, oldalt 
tartva játszanak rajta. Iszonyúan menőnek 
találtam! – idézte fel a kezdeteket Ági.

A martfűi fuvolaművész titkon már kisko-
rában hivatásos zenész szeretett volna lenni, 
azonban ezt senkinek nem merte elárulni.

– Aki zenei pályára megy, általában a kö-
zépiskolai éveit már egy zeneművészeti 
szakközépiskolában kezdi meg. Mivel én 
senkinek sem mondtam, hogy zenész sze-
retnék lenni, ezért nem is feltételezték, hogy 
ilyen ambícióim vannak. Így a középiskola el-
ső két évét a Szolnoki Tiszaparti Gimnázium-
ban töltöttem, az énekes tagozaton.

Miután egykori tanára, Péli Sándor nyug-
díjba vonult, a továbbiakban Kiss Bálint tanár 
úr egyengette útjait. Az ő ajánlására felvételi-
zett Ági a váci Bartók-Pikéthy Zeneművésze-
ti Szakgimnázium és Zeneiskolába, ahol 
négy évig folytatta tanulmányait.

– A váci konzervatóriumban, a családias 
légkör mellett, nagyszerű fuvolatanáraim vol-
tak. Szám szerint négy! Sokan nem bírják, ha 
szinte félévente váltogatják a tanáraikat. Tu-
lajdonképpen ők a második szüleink, ha la-
kóhelyünktől távoli iskolába, kollégiumba ke-

rülünk. Úgy gondolom, nekem ez a javamra 
vált. Itt kezdtem el leginkább hangszeresen 
fejlődni, zeneileg, érzelmileg kinyílni. A leg-
hosszabb ideig, két évig Sutyinszki Beátánál 
tanultam, akivel a konzi óta tartjuk a kapcso-
latot, és akinek azóta is rendkívül hálás va-
gyok!

Fehérvári Ágnes tanulmányait a győri 
Széchenyi István Egyetem Művészeti Karán 
folytatta tovább, ahol először fuvolaművészi, 
majd művésztanári diplomát szerzett.

– Még az egyetemen, a féléves kötelező 
tanítási gyakorlat keretében, a győri Richter 
János Zeneművészeti Szakközépiskolában 
tanítottam, ahol rendkívül tehetséges és 
szorgalmas növendékekkel találkoztam. 
Fantasztikus élmény volt velük foglalkozni, 
megtapasztalni, hogy vajon mivel tudok hoz-
zájárulni az ő fejlődésükhöz.

Az egyetem 3. évében a győri Liszt Fe-
renc Zeneiskolában kezdett fuvolatanárként 
dolgozni, majd idén szeptembertől párhuza-
mosan Budapesten, a Lauder Javne Iskolá-
ban is tanított. Most viszont, a Juilliard miatt, 
egy időre szünetelteti a tanári pályát.

– A tanítás magasfokú türelmet és felelős-
séget igényel, hiszen a gyerekek alapeset-
ben évekre ránk vannak bízva. Tégláról-tég-
lára fel kell építeni őket, és közben figyelni 
azt, hogy az előző réteg megkötött-e. Saját 
feladatomnak érzem zenei ambíciójuk kiala-
kítását is.

A tehetséges művész fuvolajátékát már 
többször is hallhatta a nagyérdemű, többek 
között itt, Martfűn is.

– Az első koncertjeimet az egyetemen ad-
tam, mivel a mesterképzés ideje alatt minden 
félévben kötelező jelleggel egy-egy önálló 
estet kellett tartani. Kezdetben nem igazán 
tartottam méltónak magam arra, hogy saját 
koncertem legyen, ezért nagyon örültem, 
hogy intézményileg „rá voltam kényszerítve”. 
Ahogy fejlődtem hangszeresen és zeneileg, 
úgy lettem egyre ambiciózusabb a koncertek 
terén is.

Martfűn Asztalosné Kocsis Enikő rengete-
get segített, hogy közönség előtt játszhas-
sak.

Fontos, hogy a művész tudatosan és 
elemzően álljon a darabokhoz, ismerje hát-
tértörténetüket, az adott stílus nyelvét anya-
nyelvi szinten beszélje. Ezeken felül szinte a 
legfontosabb: a zenei átélés gondolata, 
melyhez képzelőerőnk és emlékezetünk se-
gítségével elő tudjuk hívni magunkból az 

Kitartása és tehetsége révén a világ egyik legrangosabb 
zenei intézményének hallgatója lehet
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A szlovákiai Várhosszúréten, Felső Gö-
mör gyönyörű természeti környezetének öle-
lésében tizennegyedik alkalommal szervez-
ték meg a Gömöri Kézműves Vásárt 2020. 
július 25-én. Az egésznapos rendezvényt 
délután a Magyar Művészeti Akadémia díját-
adója és folklórműsor is színesítette.

A Gömöri Kézművesek Társulásának a 
rendezvény életre hívásával az volt célja, 
hogy teret adjon a hagyományos mestersé-
gek bemutatásának és népszerűsítésének. 
Az idei év kiemelt mestersége a fazekasság 
volt.

A vásári forgatagban az idén is több, mint 
50 kézműves kínálta a szebbnél-szebb por-
tékáit. Jelentős részük környékbeli, a Gömöri 
Kézművesek Társulásának tagjai, de rend-
szeres résztvevője a vásárnak a martfűi Ju-
hászné Hidvégi Edit mézeskalácskészítő 
kézműves.

Idén a Martfű Városi Művelődési Központ 
munkatársai is ellátogattak vele a kézműves 
vásárra, a Csoóri Sándor Alap támogatásá-
val. A szakmai út fontos célja volt a hosszútá-
vú együttműködés kialakítása a Gömöri Kéz-
művesek Társulásával. A szombati vásár ide-
je alatt pedig játszóházat tartottak a gyerekek 
számára. Az érdeklődők Juhászné Hidvégi 
Edittel a mézeskalácskészítést, Darida And-
reával a nemezelést próbálhatták ki, Péter 
Emese a bútorfestést mutatta be, illetve Me-
zőtúrról, Hornyákné Sila Katalin a fazekas 
mesterségbe engedett betekintést.

A martfűi Művelődési Központ képvisele-
tében Asztalosné Kocsis Enikő intézményve-
zető is részt vett a kézműves vásáron. Ő kép-
viselte városunkat a rendezvény kiemelt ün-
nepi eseményén, a II. világháborúban Vár-
hosszúréten és környékén folytatott harcok-
ban hősi halált halt magyar katonák emlék-
művének megkoszorúzásán a templomkert-
ben. Itt Ulman István Magyar Örökség díjas 
fafaragó és dr. Hetey Ágota, kassai magyar 
főkonzul is beszédet mondott.

Juhászné Hidvégi Edit a Hírek.sk televí-
ziónak elmondta, hogy már negyedik éve jár-

Szakmai út és együttműködés a gömöri kézművesekkel

Idén is több mesterséget kipróbálhattak 
az érdeklődők a martfűi Kézműves Ház ját-
szóházi hétvégéjén, a Csoóri Sándor Alap 
pályázati támogatásának segítségével, 
2020. július 11-én, szombaton.

A házigazda Juhászné Hidvégi Edittel, a 
Kézműves Ház szakmai vezetőjével mézes-
kalácsot díszíthetett, a műhelyben lekváros 
mézest szaggathatott bárki, lehetett színes 
szappanokat önteni Csépányi Krisztinával, 
csuhézni Péter Emesével, szalmadíszeket 
készíteni Antal Borbálával, szalagot szőni 
Virágné Rózsikával, agyagozni Hornyákné 
Sila Katival. Ebben az évben a fafaragás - 
esztergálás alapjait is elleshették Bárdi 
László fafaragótól a játszóházi hétvége lá-
togatói. Aba P. Ákossal nemez tárgyak ké-
szültek, Patonainé Marikával bőr karkötőt ké-

Kézműves hétvége

nak a rendezvényre, ahol mindig meleg szív-
vel fogadják őket. Magas szintű a kézműves 
tevékenység, a Kárpát-medencei népi kultú-
ra megőrzésén munkálkodó Hagyományok 
Háza és a Magyar Művészeti Akadémia is 
nagyra értékeli a gömöriek működését.

Jövőre Martfűn is szeretnénk őket vendé-
gül látni városunkban.

Támogató: Csoóri Sándor Alap, Emberi 
Erőforrások Minisztériuma.

Eiler Zita muzeológus

szíthettek, Balasi Istvánné a horgolás első lé-
péseit mutatta meg az elszánt érdeklődők-
nek. Az alkotásban megfáradtak meleg mé-
zeskaláccsal frissülhettek.

A mozgalmas délelőttöt táncház zárta 
Székácsné Tálas Gabriellával és a könyvtári 
tábor résztvevőivel. Este, a felnőttek tánchá-
zán a Borvirág Népzenei Együttes zenélt, és 
a Rákóczi Néptáncegyüttes táncosai is ellá-

togattak a Kézműves Házba. A bográcsos 
vacsoráról ebben az évben is Juhász József 
gondoskodott.

Várunk jövőre is!

Támogató: Csoóri Sándor Alap, Emberi 
Erőforrások Minisztériuma.

Eiler Zita

muzeológus
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